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noștri — Recoltarea, dezmiriștirea și tre- 
ierișul, lucrări de mare importanță in 
lupta pentru obținerea unei producții spo
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In întîmpinarea Congresului Mondial al 
Mamelor — Realizări ale femeilor din 
patria noastră (pag. 2-a)
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B. BERCEANU și I. BECHERU : Pentru 
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— Interviul acordat de scriitorul francez

Jeăn Paul Sartre unui corespondent al 
radiodifuziunii romîne (pag. 4-a)

—- Comunicatul iugoslav cu privire la invi
tația adresată președintelui Tito de a vi- 

' zita U.R.S.S. (piff- 4-a)

Marți au continuat lucrările sesiunii ge
nerale a Academiei Republicii Populare Ro
mîne.

Folosirea resurselor locale
In acțiunea de Înfrumusețare a orașelor

In acțiunea de înfrumusețare _ a ora
șelor patriei au fost dobindite pînă în 
prezent importante succese. Numeroasele 
acțiuni gospodărești initiate de comitete
le executive ale sfaturilor populare orășe
nești au contribuit la schimbarea înfăți
șării multora din orașele patriei noastre, 
la ridicarea necontenită a nivelului de 
trai al celor ce muncesc.

De asemenea, cu prilejul acțiunilor pen
tru înfrumusețarea orașelor, s-au dezvol
tat simțitor spiritul gospodăresc, inițiati
va creatoare a maselor, au fost descope
rite noi resurse locale care fiind valori
ficate cu chibzuință au contribuit în largă 
măsură la obținerea de noi realizași. Va
lorificarea resurselor locale dă sfaturilor 
populare posibilitatea de a înfăptui cu 
succes numeroase lucrări gospodărești-e- 
dilitare fără a apela la fondul centralizat 
al statului.

Acolo unde comitetele executive ale 
sfaturilor populare și-au îndreptat cu 
toată seriozitatea atenția asupra folosirii 
resurselor locale pentru înfrumusețarea o- 
rașelor, rezultatele au. fost din cele mai 
bune. Așa de pildă, în orașul Timișoara 
a fost creat un parc nou în care au fost 
plantați 2500 arbuști, 800 coniferi șț 200 
copaci; în raionul 1 Mai din Capitală au 
fost refăcute unele străzi și trotuare pe o 
suprafață de peste 3000 metri pătrați. De 
asemenea și comitetele executive ale sfa
turilor populare orășenești Stalin, Roman, 
Turda, Cluj și altele au acordat o deose
bită atenție folosirii resurselor locale pen
tru înfrumusețarea orașelor.

O asemenea preocupare nu există însă 
la toate sfaturile populare. Unele comitete 
executive ale sfaturilor populare așteaptă 
ca materialele de care au nevoie în acțiu
nea de înfrumusețare a orașelor să fie 
puse la dispoziție numai din fondul cen
tralizat. Comitetele executive ale sfaturilor 
populare orășenești Galați și Constanța 
de pildă nu au antrenat deputății și co
misiile permanente la descoperirea și va
lorificarea resurselor focale, au neglijat 
strîngerea legăturii cu masele, iar rezul
tatele, cum e și normal, nu sînt bune.

Acum în întreaga țară este în curs de 
desfășurare o largă acțiune privind în
frumusețarea orașelor. Comitetul execu
tiv al Orașului Stalin a lansat o chemare 
către toate comitetele executive orășenești 
din tară pentru lărgirea succeselor de 
pînă acum în acțiunea de înflorire a ora
șelor.

In scopul creării upui puternic avînt în 
acțiunea privind înfrumusețarea orașelor, 
o atenție deosebită trebuie acordată pro
blemei folosirii in mod organizat și pe 
scară cît mai largă a resurselor locale. In 
fiecare oraș există materiale de construc
ție încă nefolosite, clădiri vechi care pot 
fi demolate și folosit materialul lor, te
renuri ce pot fi amenajate, păduri și pe
piniere de unde pot fi iuații pomi și ar
buști și transplantați", există în jurul mul
tor orașe rîuri și cariere de piatră de unde 
se poate lua pietriș și nisip, cuptoare de 
var și cărămidării, etc.

In această acțiune de descoperire și 
folosire a resurselor locale comitetele e- 
xecutive ale sfaturilor populare trebuie să 
antreneze comisiile permanente —și în 
primul rînd cele de gospodărie comunală 
— deputății și cu ajutorul lor întreaga 
masă a celor ce muncesc. Comisiile per

manente pot și au datoria să studieze pe 
teren toate posibilitățile existente și să 
facă propuneri concrete comitetelor execu
tive. Este deosebit de important să se 
acorde cea mai mare atenție antrenării 
tineretului și a femeilor la acțiunea pentru 
înflorirea orașelor. Tineretul muncitor, 
plin de inițiativă și elan, precum și femei
le muncitoare, cu spiritul lor gospodăresc 
dezvoltat, pot da un însemnat ajutor în 
acțiunea de descoperire și folosire a re
surselor locale, contribuind la obținerea 
de noi succese în munca de înflorire a 
orașelor.

Este necesar ca în cadrul circumscrip
țiilor lor electorale, deputății să stea de 
vorbă cu cetățenii, să discute cu ei pro
blema descoperirii și valorificării resurse
lor locale pentru înfrumusețarea orașelor, 
să-i stimuleze spre a face propuneri. In 
cadrul întîlnirilor dintre deputați și ale
gători va trebui de asemenea dezbătută 
această problemă. Un exemplu bun de fe
lul cum trebuie muncit în această direcție 
îl dă comitetul executiv al sfatului popu
lar orășenesc Roman. Sprijinlndu-se pe 
comisiile permanente și depptați, comite
tul executiv desfășoară o largă acțiune de 
consultare a cetățenilor pentru descope
rirea și punerea în valoare a resurselor 
locale. In urma propunerilor comisiilor 
permanente, deputatilor și cetățenilor, în 
orașul Roman s-au înfăptuit mari lucrări 
de înfrumusețare, în valoare de zeci de 
mii de lei.

Realizările înfăptuite pe linia descope
ririi și valorificării resurselor locale în 
numeroase orașe arptă marile posibilități 
care stau la îndemîna comitetelor exe
cutive ale sfaturilor populare orășenești 
pentru a .asigura succesul deplin al acțiu
nii de înfrumusețare a orașelor patriei 
noastre.

Tocmai de aceea, comitetele executive 
ale sfaturilor populare orășenești nu tre
buie să se mulțumească cu realizările de 
■pînă acum sau să treacă cu ușurință peste 
lipsurile încă existente. Comitetele exe
cutive ale sfaturilor populare orășenești 
din întreaga țară trebuie să se preocupe 
■în mod permanent de desfășurarea unei 
susținute munci de descoperire și punere 
■în valoare a noi și noi resurse locale.

Pentru ogianizarea cît mai temeinică a 
cercetării resurselor locale, cît și pentru 
valorificarea materialelor descoperite, co
mitetele executive ale sfaturilor populare 
trebuie să asigure participarea la aceste 
lucrări a unor colective largi de tehni
cieni și specialiști.

In același timp, comitetele executive ale 
sfaturilor populare orășenești au sarcina 
de a desfășura o temeinică muncă politi
că pentru a antrena mase tot mai largi 
de cetățeni la descoperirea și punerea în 
valoare a tuturor resurselor locale pentru 
înfrumusețarea orașelor, de a da avînt 
inițiativei creatoare a celor ce muncesc.

Comitetele executive ale sfaturilor popu
lare orășenești trebuie să țină permanent 
seama că stimularea și folosirea largă a 
inițiativei creatoare a maselor largi popu
lare formează o condiție strict necesară 
pentru îndeplinirea sarcinilor ce le revin. 
Ocupîndu-se îndeaproape de problema 
descoperirii și valorificării resurselor 
locale, ele vor contribui într-o măsură 
mai mare la continua înfrumusețare a 
orașelor patriei.

Tovarășul N. Bulganin a adresat telegrame 
tovarășilor Gh. Gheorghiu-Dej și dr. P. Groza

Tovarășul N. Bulganin, președintele Consi
liului de Miniștri al U.R.S.S., a adresat to
varășului Gh. Gheorghiu-Dej, președintele 
Consiliului de Miniștri și Comitetului Central 
al P.M.R. telegrame în care exprimă mulțu
miri pentru salutul frățesc și urările priete
nești transmise de Consiliul de Miniștri al 
Republicii Populare Romîne și de Comitetul 
Cerftral al Partidului Muncitoresc Romîn cu

ocazia celei de a 60-a aniversări a zilei sale 
de naștere.

De asemenea, tovarășul N. Bulganin, pre
ședintele Consiliului de Miniștri al U.R.S.S. 
a trimis o telegramă de mulțumire tova
rășului dr. P. Groza, președintele Prezidiului 
Marii Adunări Naționale a Republicii Popu
lare Romîne, pentru salutul prietenesc și cal
dele urări transmise cu același prilej.

Lucrările sesiunii generale a Academiei R. P. R.

in ședința de dimineață, au fost prezen-
T tate corapoartele: „Realizările și perspecti- 

vele în domeniul științelor medicale", de 
• către acad. prof. dr. N. Hortolomei, „Reali- 

zările și perspectivele în domeniul științelor 
istorice, filozofice și economico-juridice'*, de 
către acad. prof. P. Constantinescu-Iași.

In continuare, acad. St. Vencov, prim se

cretar al Academiei R.P.R., a prezentat ex
punerea de motive cu privire la modificările 
la Statutul Academiei R.P.R.

In ședința de după amiază, prezidată de 
acad. Prof. Traian Săvulescu, președintele 
Academiei R.P.R., au avut loc discuții asu
pra modificărilor propuse la Statut.
' Sesiunea generală a aprobat în unanimi
tate modificările la Statutul Academiei 
R.P.R.

Lucrările sesiunii continuă.
(Agerpres)

Primul lot de pionieri și școlari 
a plecat în tabere de vară

Simbătă și duminică, peroanele Gării de 
Nord au cunoscut o afluență neobișnuită de 
micuți călători. Era primul lot de aproape 
3.000 de pionieri și școlari care plecau în 
taberele organizate de Consiliul Central al 
Sindicatelor la Mamaia, Eforie, Predeal, 
Zăbala etc.

Ceferiștii din Gara de Nord au organizat 
în cele mai bune condiții plecarea trenuri
lor speciale. Fiecare vagon purta indicatoa
re privind îmbarcarea copiilor.

La gară, pionierii și școlarii au fost con
duși de părinți, delegați ai sindicatelor și ai 
comitetelor de întreprindere, iar în tren au 
fost însoțiți de cadre didactice și instructori 
de pionieri.

In stațiuni, copiii au fost primiți de con
ducerea taberei și de medici care au făcut 
un ultim control sanitar. Au început apoi l 
zilele minunate ale vacanței de vară.

(Agerpres) <

Noi succese obținute de oamenii
în îndeplinirea cincinalului

muncii Pentru o recolta 
bogata

w
Fontă 

peste plan
REȘIȚA (de Ia co

respondentul nostru), 
încărcătorii și topitorii 
furnaliști de la com
binatul metalurgic din 
Reșița dau o aprigă 
bătălie pentru spori
rea producției de fon
tă. Numai pe primele 
26 de zile din această 
lună, echipele de în
cărcători de sub con
ducerea furnaliștilor 
Lazăr Dorea și Ion 
Beteleagă au reușit să 
depășească cu 200 în
cărcări planul de în
cărcare al furnalului.

Avînd furnalele per
manent alimentate de 
către încărcători și fo
losind metoda mais
trului Filipov, echipele 
de topitori furnaliști 
ce deservesc furnalul 
numărul 2 au reușit, 
pe aceeași perioadă de 
timp, să dea peste pre
vederile planului sute 
de tone fontă de bună 
calitate.

Un aport deosebit 
l-au adus echipele 
conduse de prim topi
torii furnaliști Nicolae 
Iorga și Ion Sava. Da
torită muncii avtntate 
a furnaliștilor, secția 
furnale a reușit să dea 
oțelarilor, pe primele 
26 zile ale lunii iunie, 
cu 3,6 la sută mai 
multă fontă.

★ ★

PENTRU LĂRGIREA BAZEI FURAJERE

Colectivul InstitutuIuL de Cercetări Alimentare studiază o serie de pro
bleme din diferite sectoare de activitate, prin rezolvarea cărora se dă un im
portant ajutor acestor sectoare să-și realizeze sarcinile prevăzute în planul cin
cinal. In ultima vreme la acest institut se cercetează posibilitatea de a se va
lorifica stuful și diferite deșeuri vegetale pentru producerea drojdiei furajere și a 
furajelor cu un conținut mai bogat în substanțe nutritive.

In clișeu : Colectivul format din : ing. Ilie Vasilescu, laureat al Premiului 
de Stat, Constantin Cojocaru și Viorica Iliescu, la locul de muncă.

Foto : MIHAI POPESCU

Cu cincinalul îndeplinit
PITEȘTI (de la coresponden

tul nostru). — Pînă în prezent 
muncitorii unui număr de 16 în
treprinderi petrolifere, metalur
gice, textile, unități ceferiste 
etc., din regiunea Pitești au ra
portat realizarea sarcinilor pri
mului nostru cincinal.-

In cadrul mitingului desfășu
rat la 27 iunie, colectivul de 
muncă al depoului C.F.R. Pitești 
a anunțat că mecanicii și fo- 
chiștii săi au parcurs cu peste 
șase luni înainte de termen nu
mărul de kilometri și au trans
portat cantitățile prevăzute în 
primul cincinal.

In tot acest timp harnicii mun
citori au folosit cu pricepere ex
periența feroviarilor sovietici. 
Toate locomotivele din parcul 
activ al depoului au fost antre
nate în mișcarea cincisutistă. 
Prin aplicarea metodei Lunin- 
Papavin s-a reușit să se prelun

gească durata de funcționare a 
locomotivelor între două reparații 
generale. Sînt concludente în a- 
ceastă privință rezultatele obți
nute de mecanicul Gheorghe 01- 
teanu și fochistul Tudor P. Du
mitru, care au parcurs cu loco
motiva 230247, fără reparații, 
154.000 km.

Un alt obiectiv care a stat 
înaintea muncitorilor depoului 
Pitești a fost lupta pentru eco
nomii.

Brigăzile • conduse de meca
nicii Constantin Tudor, Nicolae 
Păiuș, Gheorghe Jaravete, Gheor
ghe Ilinca și de fochîștii Ion R. 
Ștefan. Dumitru Tudor, Gheor
ghe Stanciu, Ion Chiriță și alții 
au economisit la fiecare parcurs 
zeci de tone de combustibil. Pe 
întreg depoul C.F.R. Pitești va
loarea economiilor obținute în 
primul cincinal este de 8.153.715 
lei.

*

Realizări 
ale sondorilor 

ttrgovișteni
TÎRGOVIȘTE (de 

la corespondentul nos
tru) In ziua de 21 iu
nie. trustul V pentru 
exploatarea țițeiului 
și-a îndeplinit planul 
pe semestrul I al anu
lui în curs.

Insușindu-și inițiati
va comuniștilor din 
Boldești, de aplicare 
planificată a metode
lor înaintate de mun
că, aplicînd inițiativa 
Eroului Muncii Socia
liste Dumitru Arjan, 
precum și metoda de 
recuperare secundară, 
schela Tîrgoviște bu
năoară lucrează astăzi 
tn contul lunii august 
1955. Brigada condusă 
de utemistul Petru 
Samoilă a extras sin
gură 1800 tone țiței 
peste plan, iar brigă
zile lui St,dlian Do
bra și Ștefan Meșteru 
au dat în fiecare lună 
a acestui semestru 
11-20 la sută mai mult 
țiței -peste plan.

Atenția pe care con
ducerea trustului a a- 
cordat-o mișcării ino
vatorilor a făcut ca în 
perioada acestui se
mestru să fie adoptate 
și aplicate 29 inovații 
și raționalizări, în 
urma cărora s-a rea
lizat o economie de 
437.000 lei.

Mai multe fire și țesături
SUCEAVA (de la corespon

dentul nostru). — Pe poarta u- 
zinelor textile „Moldova" din 
Botoșani ies zilnic cantități im
portante de pînză de bună ca
litate. Muncitorii și tehnicienii 
din sectorul țesătură au dat 
peste planul primelor 5 luni 
ale acestui an peste 59.000 m.p. 
țesături. Numai în luna mai, de 
pildă, conti.nuînd cu mai mult 
avînt întrecerea, organizînd te
meinic procesul de producție, ei 
au dat peste 19.000 m.ip. pînză 
peste sarcinile de plan.

Cu același elan a muncit și 
colectivul din sectorul filatură, 
care a produs peste plan mii de 
kilograme de fire de bună cali
tate. De la începutul anului șl 
pînă la sfîrșitul lunii mai, mun
citorii din acest sector au dat 
peste prevederile de plan mai 
mult de 55.000 kg. fire. Din a- 
ceastă cantitate se pot țese

★ ★

350.000 m.p. pînză. Luna1 tre
cută întregul colectiv al între
prinderii a trăit un eveniment 
deosebit. A fost pusă î.n funcțiu
ne o nouă secție și anume sec
ția de răsucit, care este dotată 
cu utilaj de cea mai înaltă teh
nicitate.

Datorită acestei secții valoa
rea producției globale din sec
torul filatură va crește cu peste 
2.5 la sută iar întreprinderea 
va contribui în măsură și mai 
însemnată la aprovizionarea fa
bricilor textile și de tricotaje din 
țară cu fire produse de secția 
de răsucit.

Numeroși maiștri și filatoare 
fruntașe se străduiesc zi de zi să 
pregătească un număr tot mai 
mare de cadre, necesare noii 
secții. In acest scop s-au orga
nizat cursuri de calificare la lo
cul de producție și cursuri de 
minimum tehnic.

★ ----

Se extinde inițiativa 
lui Vasile Voichiță

COSTEȘTI (de la corespondentul nos
tru). — In curtea stațiunii de mașini și 
tractoare de la Costești, se află patru trac
toare K.D.-35, gata pentru a începe lucră
rile de vară. Mai sînt și alte mașini și trac
toare reparate și revizuite dar între ele și 
acest grup există o deosebire. La aceste 
tractoare stă prins steagul de brigadă frun
tașă pe stațiune, cucerit prin munca tracto
riștilor Gh. Constantin, Vlad Florea, Gh. 
Bilă și Sandu Florea conduși de brigadierul 
Alexandru Nedelea.

In zilele acestea de pregătire, a pătruns 
în stațiune vestea inițiativei Eroului Muncii 
Socialiste Vasile Voichiță, de a efectua a- 
nual 1000 hantri cu fiecare tractor.

Comitetul de întreprindere al stațiunii a 
organizat o consfătuire de producție. In ca
drul consfătuirii s-au discutat posibilită
țile de aplicare a acestei inițiative de către 
fiecare tractorist. Brigada a 8-a s-a anga
jat să aplice complexul de metode inițiat 
de Vasile Voichiță, pentru a realiza anual 
cel puțin 1000 hantri.

Conducerea S.M.T. Costesti a hotărît să 
ia o serie de măsuri tehnico-organizatorice 
pentru a sprijini această brigadă în înde
plinirea angajamentului. Printre acestea se 
numără aprovizionarea cu carburanți și lu- 
brefianți, pregătirea instalațiilor electrice 
ale tractoarelor pentru lucrul în timpul nop
ții, dotarea brigăzii cu utilajul necesar exe
cutării unui volum complect de lucrări me
canizate.

Cooperația în sprijinul 
campaniei agricole de vară
BACAU (de la corespondentul nostru). — 

Unitățile cooperativelor de consum din sa
tele regiunii Bacău au primit în ultimul 
timp importante cantități de mărfuri în ve
derea campaniei de recoltare și treeriș. Ast
fel s-au adus 4000 seceri, 3500 coase, 3000 
furci de fier, 2000 greble, precum și impor
tante cantități de ciocane și gresii pentru 
coasă, necesare la recoltare.

Unitățile sătești ale cooperației și chioșcu
rile ce se vor deschide la arii vor avea la 
dispoziție mărfurile necesare comerțului de 
întîmpinare, în vederea achiziționării de ce
reale. In ultima vreme, la unitățile de des
facere din regiune au fost primite 50 tone 
șină .pentru căruțe și potcoave, 50.000 bu
căți țiglă-, 15.000 m.p. carton asfaltat, etc.

Pregătiri pentru plantarea 
de vară a cartofilor

GALAȚI (de la corespondentul nostru).— 
Potrivit condițiilor de sol și temperatură, 
plantarea de vară a cartofilor urmează a se 
face în regiunea Galați în perioada 1—10 
iulie. Pe baza experienței și a rezultatelor 
de anul trecut, cî.nd folosirea acestei metode 
a sporit considerabil producția de cartofi, nu
meroase gospodării agricole colective și de 
stat fac intense pregătiri pentru plantarea 
de vară a cartofilor. Astfel la gospodăria 
agricolă colectivă din comuna Valea Cîne- 
pei, raionul Brăila, s-a pus la iarovizat can
titatea de 6.000 kg. tuberculi, iar la gospo
dăria agricolă colectivă din comuna M. Ko- 
gălniceanu, raionul Tulcea, 500 kg. Colecti
viștii din comunele Silistraru, Golășei, Cioa- 
ra-Doicești, Luncavița, etc. au pregătit, de 
asemenea, importante cantități de carto,fi 
care urmează a fi plantați.

DIN ȚĂRILE DE DEMOCRAȚIE PO P U L A R Ă

Șosele pe „Acoperișul Lumii
Constructorii de șosele chi

nezi s-au urcat pe „Acoperișul 
Lumii". In decembrie 1954 ei 
au terminat lucrările celor 
două șosele (magistrale) care străbat podi
șul Cinhai și platoul Sikan-Tibet spre a 
face joncțiunea în fața palatului Potala 
din Lhasa, capitala Tibetului. Una este 
șoseaua Sikan-Tibet iar cealaltă șoseaua 
Cinhai-Tibet. < (

Pornind din Yaan, capitala provinciei Si- 
kan, șoseaua Sikan-Tibeț, lungă de 2.255 
kilometri, străbate 14 lanțuri de munți la o 
altitudine medie de 3.000 metri de la nivelul 
mării și trece peste zece fluvii. Șoseaua Cin
hai-Tibet, lungă de 2.100 kilometri, pornind 
din Sinin, capitala provinciei Cinhai, străbate 
15 șiruri de munți, trece peste patru fluvii 
și parcurge platouri în majoritate pustii. Ea 
se află la o altitudine chiar și mai mare, 
4.500 metri deasupra nivelului mării.
■ Oamenii care au construit șoselele au tre
buit să-și croiască drum printre stînci pră
păstioase. Ei au îndiguit torente năvalnice 
și au oprit nisipuri mișcătoare. Au traversat 
ghețari, au pătruns în păduri, virgine, și au 
asanat mlaștini. Ei au trebuit să suporte 
temperatura deosebit de aspră a platoului, 
unde termometrul coboară pînă la 30 grade 
sub zero și unde datorită altitudinii aerul 
este atit de rarefiat incit respirația se face 
cu greutate.

Ke Cin
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Timp de mii de ani acest 

platou 4 constituit o regiune 
aproape ‘inaccesibilă pentru oa
menii veniți din alte părți ale 

Chinei. Pentru călătoriile în această regiune 
se organizau caravane și călătorul trebuia 
să ia cu sine un complicat echipament pen
tru drum, ca de pildă corturi, așternut și 
hrană. Călătoria se făcea pe îndelete și o 
caravană nu putea, să facă decît o singură 
asemenea călătorie pe an.

Noile drumuri au -Înlăturat aceste incon
veniente. Ele au legat Tibetul nu numai cu 
provinciile vecine Iul, Cinhai și Sikan, ci și 
cu întreaga Chină. Călătoria pe șosea este 
acum posibilă de la Lhasa, prin Sinin pină 
la importanta intersecție feroviară Lanciu, în 
China de nord-vest, și, prin Yaan, pînă la 
nodul feroviar Centu, din China de sud- 
vest.

Pancen Ngoerhtehni Ciujijiațan, unul din 
principalii șefi supremi religioși din Tibet, a 
declarat că darea în exploatare a celor două 
șosele este „un eveniment care provoacă o 
mare bucurie, în special poporului tibetan". | 
El a prevăzut că deschiderea traficului pe a- 
ceste șosele va avea drept urmare crearea
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Sosirea primului convoi de camioane la Lhasa, cu prilejul deschiderii 
oficiale a traficului pe șoselele Cinhai-Tibet și Sikan-Tibet. , ,

unui număr mai mare de școli în regiunea 
tibetană, o mai bună îngrijire medicală 
pentru populație, dezvoltarea comerțului și 
industriei meșteșugărești și un ajutor spo
rit, acordat de alte regiuni ale țării agri
culturii și creșterii animalelor în Tibet.

Regiunea, străbătută de cele două șosele, 
este locuită în special de populație de na
ționalitate tibetană, hui, mongolă și caza- 
hă. Regiunea este binecunoscută prin zăcă
mintele ei bogate în aur, argint, cărbune, cu
pru, cositor și alte minerale. Are păduri vir
gine și numeroasele ei puhoaie năvalnice 
constituie o viitoare sursă de forță hidroelec. 
trică.

Chiar de pe acum au început să răsară 
de-a lungul șoselei Sikan-Tibet tîrguri și a- 
șezări omenești, cu stații de autobuze, ma
gazine ale cooperației de consum, oficii poș
tale și telegrafice. In vara trecută, Tamu 
din provincia Sikan era o pășune. Astăzi este 
un orășel nou, la 2700 metri deasupra nive
lului mării. Are un ateneu popular, o clă

dire administrativă, un club, un spital, o 
bancă și o piață publică.

La Ciamdo, un centru comercial impor
tant în partea centrală a provinciei Sikan, 
prețul produselor manufacturiere, al ceaiului, 
al sării și al altor produse de larg consum a 
scăzut cu 50 la sută de cînd noua șosea 
către Lhasa trece prin această localitate. 
Populația locală s-a dublat.

Convoiuri de autovehicule aduc unelte a- 
gricole de calitate superioară, medicamente 
și materiale de construcție. Minereurile me
talifere de pe platou sînt trimise în uzinele 
de prelucrare din Ciunkin. Poșta face acum 
între Ciamdo și Lhasa șase zile în loc de 45.

Cînd Ia 25 decembrie 1954, s-a deschis în 
mod oficial circulația pe cele două șosele, 
peste 30.000 de locuitori din Lhasa au luat 
parte la solemnitate. Adunări festive s-au 
tinut simultan și la Sinin și Yaan, punctele 
de plecare ale celor două șosele. Localnicii 
denumesc aceste șosele „căi către prosperi
tate și fericire".

I
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Recoltarea, dezmirîștirea și treierișul, 
lucrări de mare importanță în lupta 

pentru obținerea unei producții sporite
Cînd și în ce fel trebuie să

RĂSPUNS: Alături de lucrările de însămînțare și de între
ținere, recoltarea’ la vreme a păroaselor joacă un rol -de seamă 
în obținerea unei product'' sporite și de bună calitate. Dacă nu 
secerăm la timp, putem avea pierderi mari de recoltă.

La cerealele nesecerate la timp se pierde prin scuturare 10-15 
la sută din producția socotită în acel an.

Dacă cerealele au trecut de faza lor de coacere și n-au fost 
încă strînse, o mare parte din substanțele hrănitoare cuprinse 
•în bob se piend prin uscare. Prin seceratul tirziu, boabele își 
pierd aspectul lor frumos și devin mai ușoare.

Cînd timpul alternează, ploios cu cald, și cerealele nu sînt 
secerate la timp, o parte din boabe pot încolți în spic; dacă sînt 
recoltate și netreierate și timpul rămîne ploios, cerealele în
colțesc în snopi.

Pe lingă aceste pierderi de boabe, cerealele nesecerate la 
timp pierd foarte mult din calitatea lor și anume boabele pierd 
culoarea caracteristică, devin mai ușoare, iar atunci cînd în
colțesc în snop sau in spic nu se mai poate face pîine bună. 
Cîteva exemple în acest sens sînt semnificative. In anul 1953, 
de pildă, grîul recoltat Ia timp a dat o producție de 2500 kg. 
la hectar, iar recoltat cu o săptămînă mai tîrziu a dat numai 
2200 kg. la hectar. Iată cum întîrzierea recoltării numai cu o 
săptămînă, a dus la pierderi de cîte 300 kg. la fiecare hectar. 
Intîrziind recoltarea și peste această dată, pierderile de recoltă 
sînt și mai mari. Pentru a preîntîmpina pierderile, este bine 
să secerăm cerealele la timp, după fazele pe care le indicăm 
mai jos :

— Grîul se va recolta în faza de coacere în pîrgă, cînd bo
bul este vîscos și se ține bine în pleavă. Bobul de griu se coace 
complet în snopi.

— Orzul folosit pentru bere se va secera la coacerea de
plină, cînd bobul este tare și are culoarea galbenă lucioasă.

— Orzul pentru furaj trebuie secerat mai devreme, adică la 
coacerea în pîrgă.

— Ovăzul se va recolta cînd boabele de la vîrful paniculului 
au ajuns la coacerea deplină.

— Secara trebuie secerată la începutul coacerii depline sau 
la sfîrșîtul coacerii în pîrgă. Lăsată pe cîmp, secară se scutură 
mult. De asemenea, pentru a nu avea pierderi, durata recoltării 
la secară trebuie să fie scurtă.

Se recomandă ca atunci cînd paiul începe să devină galben, 
lanul de orz, grîu, secară sau ovăz, să fie vizitat zilnic pentru 
ca la momentul optim să se poată începe seceratul.

Recoltarea cerealelor se poate face ou combainele, cu seceră
torile-legători și simple, iar în lipsa lor cu coasa împiedicată,

recoltăm cerealele păioase ?
.

sau cu secera. Prin folosirea combainelor asigurăm recoltatul 
cerealelor la timpul optim indicat de agrotehnică și cu foarte 
mici pierderi. Lucrul cu combaina se începe la sfirșitul perioa
dei de coacere în pîrgă, atunci cînd boabele se întăresc bine 
și nu se mai turtesc prin apăsare, deoarece boabele sînt tot
odată și treierate.

Știm că perioada de recoltare a diferitelor cereale este de ma
ximum o săptămînă. Orice întfrziere de la această epocă, aduce 
pierderi sporite prin scuturare.

Folosirea secerătorilor-legători în locul coasei sau secerii 
are o serie de avantaje In primul rînd, se reduc pierderile de 
recoltă la mai puțin de jumătate din procentul pierderilor obiș
nuite. In al doilea rînd, folosirea secerătorilor-legători duce și 
la o economisire a brațelor de muncă, lucru foarte important 
în această perioadă de timp, cînd pe cîmp mai sîrit de executat 
și alte lucrări agricole. In sfîrșit, snopii legați de secerătoarea- 
legătoare sînt mai uniformi fafă de cei legați manual, după 
recoltarea cu coasa sau secera. Faptul acesta permite o ma
nipulare mai ușoară a snopilor și asigură o alimentare nor
mală a batozei în timpul treieratului.

Cînd am recoltat cu combainele sau cu secerătorile-legători, 
trebuie să trecem în urmă cu greblele pentru a strînge spicele 
rămase. După seceriș, snopii se așează pe cîmp în clăi rînduite 
drept, pentru a putea executa de îndată dezmiriștirea. După 
4-5 zile de la secerat cînd snopii s au svîntat bine, se cară la 
arie și se așează în șire din care apoi se treieră.

In ce privește păioasele destinate pentru semințe din lotu
rile semincere specializate, loturile nespecializate precum și 
culturile recunoscute pentru sămînță, recoltarea lor trebuie să 
se facă în condiții cît mai bune. Mai întîi pentru a evita ames
tecul de soiuri, recoltarea lor se va face separat pe culturi, so
iuri și înmulțiri, iar clăile se vor așeza la cel puțin 20 de 
metri soi de soi.

Timpul de recoltare în acest caz trebuie să coincidă cu faza 
de coacere deplină a boabelor. In acest fel, ne vom asigura o 
sămință cu maturizare naturală și cu o bună putere de germi
nație. Indicate pentru recoltarea păroaselor în această fază sînt 
combainele care merg rapid și fără pierderi. In lipsa acestora, 
putem recolta și cu secerătorile-legători sau manual, cu con
diția ca lucrul să se execute numai dimineața, după ce s-a 
luat rouă și după amiază, cînd soarele a mai slăbit. Acest lucru 
ne va ajuta să preîntîmpinăm pierderile de boabe prin scu
turare, După secerat, snopii nu mai trebuie lăsați pe cîmp în 
Clăi, ci cărați de îndată la batoză. In felul acesta evităm pier
derile de boabe și deprecierea calității semințelor prin căderea 
eventualelor ploi.

Mă aprovizionez cu 
gheață de la centrul 
nr. 20 O.C.L. Ali
mentarei situat la in- 
tersecțicr dintfe Ca
lea Dudepti și 'Șdșea- 
ila Vftdh diniCapltafă.

Cumpărarea unui sfert de bloc de 
gheața de la acest centru — ne serie 
tov. A. Mărcii — este insă de cele mai 
multe ori însoțită și de un schimb de 
cuvinte Joarte nepliuiui^, deoarAe^vin- 
zătioarea împarte blpt ur^le îii cinci. părți 
și 'încearcă să le prezinte cumpărătorilor 
drept sferturi.

Pusă in țața realității, ea încearcă să 
justifice „procedeul" prin faptul că i s-a 
adus gheață topită, că i s-a dat lipsă și 
multe alte motive de acest fel.'

Dacă ținem seama că prin acest cen
tru se desfac zilnic o sută de blocuri de 
gheață, atunci este limpede, că. justificările 
vinzătoarei caută să acopere încasarea 
cîștigului ilicit de 100 lei pe zi.

Este de dorit ca O.C.L. Alimentara din 
raionul Tudor Vladimirescu să pună capăt 
acestei situații.

★
Zilele trecute am 

intrat să măhinc la 
bufetul „Garojifa", 
care este situat în 
plin centrul Capi
talei (B-dul Maghe. 
ru nr. 26), ne scrie 
cititorul A. Danielescu.

De la bun început m-a 'impresionat ne
plăcut aspectul urit al grădinii acestui 
bufet, care în anii irecuți era îngrijită, a- 
vînd multe flori și verdeață. Acpm, pe 
tot întinsul grădinii, gunoaiele sînt a- 
mestecate cu prundișul presărat pe jos, 
iar spalierele pentru plantele agățătoare 
sînt goale.

Tot aici, mesele și scaunele de metal 
sînt defecte, murdare și cu vopseaua sco
rojită. Ar fi timpul ca această grădină să 
fie aranjată pentru ca în viitor consuma
torii să nu o mai ocolească, așa cum se 
intîmplă acum,

■k

De ce trebuie să executăm dezmiriștitul pe suprafețele de pe care am 
recoltat păioasele și ce avantaje prezintă această lucrare agrotehnică ?

RĂSPUNS : După cum știm cu toții, dezmiriștitul împreună 
cu arătuna adincă de toamnă, alcătuiesc sistemul de bază al 
lucrării solului. Dezmiriștitul este o lucrare care se execută su
perficial, asupra solului, odată sau imediat după recoltarea 
păioaselor. Dezmiriștirea este o lucrare urgentă, care nu poate 
fi întîrziată sub nici un motiv. Și aceasta din cauză că după 
recoltarea păioaselor1 — chiar și în anii secetoși — solul se 
prezintă încă afînat la suprafață și mai păstrează umiditate în 
el. Vînturile și căldurile din vară usucă solul descoperit și-l 
întăresc în cîteva zile. In acest caz, nu mai putem executa 
dezmiriștirea în bune condițiuni, iar efectul ei este foarte mic.

Dezmiriștitul se poate face cu discuitorul, cu plugul fără 
cormană și ou polidiscurile, după felul pămîntului. De pildă, 
în pămîntul fără pir, sau alte buruieni cu rizomi, dezmiriștitul 
se face cu discuitorul la 4-5 cm. adîncime. Dacă nu avem dis- 
cuitor, putem folosi un plug obișnuit fără cormană sau un 
plug cu mai multe brazde, fără cormană. Gînd folosim plu
gul fără cormană atunci dezmiriștim la 7-8 cm. adîncime.

Pămînturile dezmiriștite cu plugul fără cormană nu se gră- 
pează. Numai cînd rărnîncoame preamări după dezmiriștit s-e 
netezește cu grapa cu colții în sus sau cu o loitră. In cazul 
cînd pămîntul are mult pir, atunci dezmiriștirea se face cu dis
cuitorul în două sensuri, la 10-12 cm. adîncime, așa încît ră
dăcinile pirului să fie tăiate în bucăți mici. Cînd bucățile de 
rădăcini încep să înverzească, se ară cu plugul la adîncime mai 
mare, după cum este planta ce urmează să fie cultivată în 
acest păinînt. Cînd rădăcinile pirului sînt mai adînci și nu pot 
fi întoarse de disouitor, atunci se ară cu plugul cu cormană 
la 12-14 cm. adîncime, pînă sub rădăcina pirului. După ară
tură, se lucrează cu discuitorul în lung și în lat, la 12 cm. adîn
cime, pînă ce se taie toate rădăcinile în bucăți, iar atunci cînd 
rădăcinile încep să înverzească se ară cu plugul adînc.

Importanța dezmiriștitului constă în primul rînd în faptul că 
această lucrare contribuie la reducerea numărului de buruieni 
la unitatea de suprafață. Experiența făcută la Băneasa cu di
verse lucrări ale solului a arătat următorul lucru : în solul arat 
toamna la adîncimea de 20 cm., fără a fi dezmiriștit, s-au găsit 
la un metru pătrat 808 buruieni, -pe cînd în solul arat la fel, 
dar după ce fusese dezmiriștit, numărul de buruieni la metru 
pătrat a fost de numai 36.

La două-trei săptămîni după dezmiriștit, cînd semințele de 
buruieni au încolțit bine și lanul a înverzit complet, se execută 
arătura adîncă. Ca măsură agrotehnică de ridicare a produc

tivității solului, dezmiriștitul este indisolubil legat de arătura 
adîncă. Această din urmă lucrare trebuie să se execute și ea 
fără întîrziere, căci altfel — așa cum ne-au arătat experien
țele — scade din efectul lucrării și nu contribuie suficient la 
Îmbunătățirea stării fizice și biochimice a solului.

In afară de distrugerea buruienilor, dezmiriștitul contribuie 
și la Dăstrarea apei în pămînt. Creînd un strat afinat la supra
fața solului, dezmiriștitul împiedică evapoiarea apei existente 
în sol și înlesnește acumularea apelor venite din ploile ce cad 
ulterior. Dar pentru a păstra cît mai multă apă în sol, dezmi
riștitul trebuie făcut cît mai devreme. Acest lucru va ajuta exe
cutarea arăturii adînci în bune conditiuni agrotehnice și cu o 
cheltuială de tracțiune mai mică. Efectuîndu-se într-o perioadă 
cînd în partea superficială a solului se găsesc ouă și larve ale 
multor dăunători agricoli, dezmiriștirea ajută la distrugerea 
lor și a multor ciuperci care provoacă boli plantelor de cul
tură.

Toate aceste foloase pe care le avem de pe urma executării 
dezmiriștirii, contribuie într-o măsură diferită la obținerea unei 
producții sporite la hectar, după cum este executat și însoțit 
de arătura de toamnă. Pentru a vedea acest lucru mai bine, 
dăm în continuare un tabel care ne arată rezultatele unei ex
periențe cu dezmiriștitul, de la staițiunea I.C.A.R. Moara Dom
nească, la grîul de toamnă :

VARIANTA
Producția 

în kg. 
la hectar

%

— Dezmiriștit imediat după recol
tare cu discuitorul la 5 cm., iar 
la 3 săptămîni arat cu plugul la 
20 cm. adîncime. 2.111 100

— Nedezmiriștit și arat la 3 săptă
mîni de la recoltare. Î.815 86

Reiese din tabel că neexecutarea dezmiriștitului .adude după 
sine o scădere de recoltă în jurul a 300 kg. la ha. Dacă 
socotim la miile de hectare care se cultivă la noi cu cereale 
și alte culturi am ajunge la o cifră foarte mare. Pentru 
a nu avea aceste pierderi de recoltă e bine să executăm acea
stă lucrare pe toate suprafețele de pe care recoltăm.

Cum trebuie făcut treieratul cerealelor păioase ?
RĂSPUNS: Pentru ca treierișul să fie făcut la cîteva zile 

după recoltarea cerealelor păioase și să nu dureze prea mult, 
trebuie luate din vreme măsurile organizatorice care să asi
gure funcționarea din plin a mașinilor și a echipelor care lu
crează. Dacă treierișul întîrzie, cerealele pot încolți în clăi sau 
chiar în stoguri în caz de timp ploios și prin aceasta avem 
pierderi.

Cînd treieratul se face cu batozele, e necesar ca acestea să 
fie bine reparate și să aibă asigurate piesele de schimb nece
sare. De asemenea, motoarele care tractează batozele trebuie 
să fie puse la punct pentru a putea funcționa în tot timpul tre- 
ierișului. In multe părți a început recoltarea orzului și în cu- 
rînd vor fi gata de secerat și celelalte culturi păioase. De 
aceea, locurile pentru arii trebuie alese încă de pe acum. O 
condiție de care e bine să ținem seama, este ca ariile.să fie 
cît mai aproape de locul de pe care s-a recoltat. De asemenea, 
aria trebuie să fie depărtată de sat și de șosele și să aibă asi
gurat un debit de apă.

Treieratul se face din clăi direct sau din șire. Acolo unde 
avem mijloace de transport pentru a putea alimenta batoza 
în mod continuu, se treieră direct din clăi. Unde nu avem mij
loace deajuns, cerealele se cară la arie și se clădesc in șire 
sau stoguri, după care se treieră. Acest mod de a treiera din 
stoguri sau șire este foarte obișnuit în regiunile din Moldova 
și Ardeal. In celelalte părți ale țării se treieră direct din clăi. 
Pentru ca treieratul cerealelor păioase să se desfășoare în bune 
condițiuni, e necesar să se ia o serie de măsuri:

— Batoza să fie așezată pe un loc plan și liber împrejur 
pentru a putea trage carele cu transportul snopilor și al boa
belor. De aceea, atunci cînd alegem locul pentru arie, trebuie să 
ținem seama și de această cerință.

— Turația tobei să fie așa fel potrivită încît să nu spargă 
boabele dar nici să nu le lase în paie. Pentru aceasta din timp 
se face proba batozei, reglîndu-se pînă la cea mai potrivită 
djstanță dintre tobă și bătător.

— Se vor aranja vînturile în așa fel încît să nu arunce boa
bele prea puternic în paie.

— Se va avea grijă ca snopii să se țină la tobă timp su
ficient pentru a se bate bine.

— Se vor organiza platforme pentru uscatul boabelor. Dacă 
avem magazii, boabele trebuie.transportate imediat de la ariile 
de treier.

O metodă de mare randament la treieriș este metoda grafi
cului orar (Brediuk). Ea a fost aplicată în numeroase gospo
dării agricole de stat și colective, precum și pe ariile țăranilor 
muncitori cu gospodării individuale din unele comune din țară. 
Dacă este folosită în bune condiții, această metodă ne ajută 
să treierăm într-un timp foarte- scurt cantități mari de. cereale 
și să terminăm treierișul la vreme, prevenind pierderile de re
coltă. La stațiunea experimentală Studina, unde s-a folosit 
metoda graficului orar, s-au putut treiera 2,4 vagoane cereate 
pe zi, cu o batoză care în mod obișnuit treiera 8.000—10.000 
kg. de cereale. In felul acesta, muncitorii și tehnicienii acestei 
stațiuni au putut termina treieratul într-un timp foarte scurt 
și cu puține pierderi de recoltă, și au reușit să execute și 
celelalte lucrări în timpul potrivit.

Cînd treierăm recolta de pe loturile semincere trebuie luate 
măsuri pentru a nu încurca snopii în timpul manipulării lor 
la șiră și de aici în batoză. De asemenea, treieratul fiecărei 
culturi, sau soi, trebuie făcut numai după ce batoza a fost 
bine scuturată și curățită de resturile de semințe. Dacă 
această operațiune nu se face cu atenție, riscăm să intro
ducem boabele de diferite soiuri sau să le amestecăm cu 
impurități.

Manipularea semințelor din loturile semincere sau din cul
turile recunoscute se va face în saci noi In lipsa acestora 
putem folosi și saci mai vechi cu condiția să fie bine reparați 
și dezinfectați cu formalin. Se cere a se lua această măsură 
pentru a evita pericolul de infectare a semințelor de soi cu 
diferiți dăunători animali și vegetali.

In cuprinsul raio
nului Agnita se gă
sesc cîteva sate care 
nu au local pentru 
cămin cultural. Aces
tea sînt: Mihăileni,

Retișu, Săsăuși. Din acest motiv,. cărțile 
bibliotecilor stau depozitate și încuiate 
în localul sfatului popular, fără ca vreun 
cetățean să poată beneficia de ele. 
Rășpunzățoare de această șiiuație sînt co
mitetele executive ale sfaturilor populare 
comunale respective, care nu s-au preo
cupat ca sumele de bani, strînse prin au- 
toimpunere să fie întrebuințate și în 
acest scop.,. Vina e cu atît mai mare cu 
cît în comunele de mill sus.' există material 
de construcții pentru începerea lucrărilor 
— încheie scrisoarea sa cititorul Alexe 
Mihăilescu.

Ar trebui ca sfatul popular raional Ag- 
această problemă, 
construcțiilor cît

nita să ia în mîini 
determinînd începerea 
mai repede.

★
După cum se știe, 

datorită specificului 
muncii, ceferiștii se 
murdăresc adesea în 
timpul lucrului cu 
cărbune sau cu praf 
de cărbune. Băile 
care le stau la dis
poziție după terminarea orelor de lucru 
fac posibil ca neajunsurile create de pra
ful di cărbune să fie înlăturate. La sta
ția . C.F.R. Craiova — ne scrie Cititorul 
,A Tolea — lucrul nu este posibil,, nu pen
tru că n-ar exista băi — acestea au fost 
de mult instalate — ci pentru că s-a de
fectat cazanul cu apă caldă ce . alimenta 
băile. Sînt cinci luni de cînd această si
tuație durează, dar Direcția Regională 
C.F.R. Craiova nici nu se sinchisește. 
Muncitorii cer să se repună bata în func
țiune -cit mai repede. *

■ - q 3 | 3 ? __

In cele mai îndepărtate sate și comune din țara noastră, femeile, mamele lu
crează în cadrul șezătorilor și clăcilior, sute de daruri pentru Congresul Mondial al 
Mamelor. La Comitetul Femeilor Democrate din R.P.R. sosesc zilnic zeci de pa
chete cu daruri pregătite pentru mamele din alte țări care vor participa la Con
gres.

In clișeu : Un aspect de la expoziția darurilor pentru Congresul Mondial al 
Mamelor. Printre darurile expuse aici se văd cîteva din cele pregătite de femeile 
din regiunea Timișoara. Foto. agerpres

Odihnă
TG. MUREȘ (de la corespondentul nos

tru). In Regiunea Autonomă Maghiară se 
află cîteva din cele mal renumite băi și sta
țiuni climatice din țară. Trenurile de pa
sageri și autobuze mari aduc mii și țmii 
de oameni ai muncii, veniți din diferite re
giuni ale țării, să-și petreacă concediul de 
odihnă fie la Tușnad, Borsec, Lacul Roșu, 
fie la Sovata, Cova'snâ, Sîngeorgiu de Mu
reș sau l’Svorul Mureșului. Anul acesta sta
țiunile balneo-climat'ce primesc cu mult mai 
bine pregătite ca în alți ani atît pe cei 
veniți la odihnă cît și pe cei veniți să-și 
trateze anumite afecțiuni.

La Sovata s-a deschis baia în aer liber 
pe malul lacului. Ursul.

Cabinele proaspăt vopsite. Iacul cu ma
lurile amenajate îi întîmpină anul acesta pe 
vizitatorii Sovatei cu mult mai multă ospi
talitate.

Anul acesta s-au creat în stațiune can- 
tine-restaurant, unde se poate consuma după 
prescripțiile medicului.

Prin grija direcției băilor s-a creat o 
gospodărie anexă organizată pe‘ muntele 
Isuica îh vederea unei mai buhe aprovizio
nări a cantinelor-reStauranf.

S-au îmbunătățit simțitor și 'instituțiile de 
cultură puse la dispoziția oamenilor mujicii

acuta
veniți la odihnă. Au fost instalate în vile, 
pe alei și în pădurile din împrejurimile sta
țiunii peste' 150 de noi difuzoare.

In afară de programele locale ale stațiunii 
de radioficare, oaspeții au posibilitatea să 
participe la diferite alte manifestări cultu
rale. Orchestra Filarmonicii de Stat a Re
giunii Autonome Maghiare, Teatrul Secu- 
eșc de Stat și echipele artistice de amatori 
din Tg. Mureș vizitează des Sovata, dînd 
reprezentații. Seratele literare, recenziile de 
cărți și conferințele se bucură de un mare 
.succes.

In afară de aceasta, stațiunea a mai fost 
vizitată de un ansamblu al Filarmonicii de 
stat „George Enescu" din București și de 
un ansamblu al Teatrului de operetă din 
Capitală.

Acum la Borsec sînt ocupate -toate vilele 
de către oamenii muncii veniți la odihnă. In 
fața sanatoriilor au fost amenajate noi 
parcuri. Pentru amenajarea drumurilor, alei
lor, parcurilor a fost investiiă o eumă de 
peste 500.000 lei.

, La Tușnad, Lacul Roșu și în celelalte sta
țiuni hălneo-cllmatice,' vilele și hotelurile 
au fost de asemeneă, reparate ș'i renovate. 
Cantinele sîrit pretutindeni bine aprovizio
nate cu alimente.

Școala serală a uzinei
La uzină „23 August" din Capitală a luat 

ființă o ștbalăL medie serală. Școala a în
ceput cu cîțiva dlevi. Dar, datorită muncii 
desfășurate de profesorii școlii, aceasta s-a 
dezvoltat ajungînd la un număr de 150 elevi, 
repartizați în 7 ciase.

Conducerea uzinei, interesată în forrnarea 
cadrelor, a sprijinii școala și s-a preocupat 
îndeaproape de organizarea ei. In acest sens 
a inițiat un sistem de contracte încheiate 
între uzina și fiecare muncitor-elev. In pri
ma parte a contractului se specifică obliga
țiile întreprinderii de a asigura condițiile 
de studiu, concediile de studiu, <yc.. elevilor- 
muncitori iar în partea doua, sînt înscrise 
obligațiile elevului.

Inginerul și maistrul . în secția căruia lu
crează elevul au datoriș să urmărească 
personal activitatea muncitoruluî-elev.

Grija arătată pentru școală a făcut ca ele

vii să obțină rezultate deosebit de bune. Ca 
o consecință' a acestui fapt, școala medie 
serală a uzinei-și-a dezvoltat planul de în- 
vățămînt. In anul viitor vor funcționa 14 
ciase. Pentru a cuprinde un număr sporit 
de elevi, uzina „23 August", cu sprijinul 
Ministerului Industriei Metalurgice și Con
strucțiilor de Mașini, folosind rezervele in
terne,- a trecut la construirea unui local 
propriu de școală, înzestrat cu. toate cele 
necesare desfășurării procesului de învăță- 
mînt.

Construcția noii școli a început. Ea va 
avea trei corpuri de clădiri cu 16 clase,-la
boratoare de fizică, chimie, științe naturale, 
bibliotecă, etc. De aserhenea s-au făcut toa
te pregătirile pentru amenajarea unui teren 
sportiv. Noua școală a muncitorilor uzinei 
„23 August" urmează să fie terminată în 
cinstea zilei de 23 August.

In întîmpinărea Congresului Mondial al Mamelor
■ î < ---------Ț------ -------------------- ----

Realizări ale
Femeile din patria noastră întîmpină prin 

muncă rodnică Congresul Mondial al Ma
melor.

Peste 15.000 de muncitoare din regiunea 
Suceava, printre care cele de la uzinele 
textile „Moldova" și fabrica de confecții și 
tricotaje „Republica" din Botoșani, de la 
întreprinderile „2i Decembrie" și „6 Martie" 
din Rădăuți s-au avîntat în • întrecerea so
cialistă pentru realizarea înainte de termen 
a planului de producție pe luna iunie. Folo
sind din plin întreaga capacitate de produc
ție a mașinilor, filatoarele din brigada de 
calitate, condusă de M’aria Glim de la uzi
nele textile „Moldova" din Botoșani, au pro
dus peste plan, numai în prima decadă a 
lunii iunie, 1436 kg. fire de bună calitate. 
Țesătoarele din brigada condusă de Clara 
Loghin .au dat în aceeași per-i-oadă peste 
plan 2154 m.p. pî-nză.

In regiunea Pitești, muncitoarele de la 
filatura „Musceleancă" și de ia fabrica de în
călțăminte „11 Iunie" din Rîmnicu Vîlcea 
își depășesc normele între 40 și 100 la 
sută.

In primele 22 de zile ale luhij Iunie, bri
gada condusă de muncitoarea Teodoră Bă- 
dilă de la fabrica de incalțăminie „Simion 
Bărnuțiu" din Alba lulia și.a depășit pla
nul cu peste 40 'la sută, iar cea condusă 
de Maria Indrei de la cooperativa mește
șugărească de încălțăminte „Progresul" din 
Alba lulia, cu peste 50 la -sută. Munciioa. 
rele Ana Fugaci și Mariă. Roma de la 
secția de croit a acestei cooperative au rea
lizat în această perioadă economii de pie
le și alte materiale .în valoare de 3.500 lei.

Numeroase femei de la întreprinderile 
„Gh. Doja" din Sf. Gheorghe, „30 Decem
brie" și „Tricoul Roșu" din Arad își depă
șesc zilnic normele cu 10—50 la suta.

Acțiuni gospodărești
Gospodinele de pretutindeni ăînt antrenate 

î;> diferite acțiuni obștești. In raioanele Sla
tina și Muscel din regiunea Pitești, aproape 
2500 de femei au prestat mii de ore de muncă 
voluntară pentru amenajarea de spații verzi,

femeilor din patriei npăstra
Comisia Internațională de pregătire a 

Congresului Mondial al Mamelor anunță 
că în 70 de țări se fac pregătiri pentru 
Congres, că au fost de pe acum alese 
delegații importante și reprezentative.

In fiecare zi sosesc din toate colțurile 
lumii mesaje urînd succes, Congresului 
și asigurindu-1 de sprijinul organizațiilor 
celor mai felurite și al femeilor de dife
rite păreri politice și de toate credințele.

Comisiunea Internațională de Pregăti
re anunță că datorită unor împrejurări 
neprevăzute, Congresul Mondial al Ma- 
melor^ carș. urma să aibă |oc la Paris, 
se v4 ține-între 7 și 10 iulie iâ Lausartne 
în Elvețiâ — Comptoir Siiisse — Place 
Beaulieu.

plantări de flori în parcuri, la curățirea șan
țurilor și alte acțiuni pentru înfrumusețarea 
satelor și orașelor. Femeile din regiunea 
Bacău au amenajat pînă în prezent 32 de 
grădinițe sezoniere pentru copii. La cămi
nele de zi din comunele Răcaciuni, Dămie- 
neȘți, raionul Bacău, Ghimeș-Făget, raionul 
Moinești,- -femeile aii confecționat 400 bucăți 
lenjerie pentru copii.

In peste 500 de clăci, gospodinele din 
Capitală au confecționat în aceste zile 
4.550 de obiecte diferite pentru unitățile de 
ocrotire a mamei și copilului.

Pentru succesul, muncilor 
agricole

Femeile de pe ogoare sînt antrenate în 
întrecerea pentru întreținerea culturilor. Au 
plivit și prășit mari suprafețe colectivistele 
din Todireni și. Iurești, raionul Trușești, 
Roma și Stăuceni, raionul Botoșani, precum 
și țărăncile muncitoare din raioanele Săveni, 
Darabani și Dorohoi.

Colectivistele din comuna Simand, raio. 
nul Criș, rpgiunea Arad, au lansat o che
mare către toate colectivistele din regiune 
pentru obținerea unei producții medii la hec
tar de cel puțin 2.200 kg. la grîu, 3.500 kg. 
la porumb boabe, 35.000 kg. la sfecla de za
hăr, 1.800 kg. la floarea soarelui etc. In co

munele Sîndominic, Dăncști și Păuleni, raio
nul Ciuc, Regiunea Autonomă Maghiară, 
creșterea, păsărilor și a viermilpr de mătase 
a luât în vara aceasta un mare avîrit. Fe
meile din raionul Ciuc au crescut cu 15.000 
păsări mai mult decît în anul trecut.

(Agerpres)

Daruri pentru Congres
BUZĂU (de la corespondentul nostru)4 — 

Acum cîieva zile a plecat, din Ploeșii spre 
București primul transport de daruri pentru 
Congresul Mamelpr. Printre, cele din alte lo
calități, ale regiunii se aflau și darurile lu- 
crare' șh trimise corfgresuiiif de către ma
mele din raionul Buzău. Comisia de femei 
din comuna Gura Nișcov de pildă, a tri
mis o iie frumoasă, lucrată' artistic pe bo- 
rangic, în modele naționale cu specific lo
cal. întreaga broderie a (ost executată de 
Maria Dragu responsabila comisiși de femei 
și Elena Dragu. Din aceeași comună au nîai 
plecat patru milieuri croșetate și două fețe 
de pernă brodate. Constanța Teodorescu, 
mamă a trei copii și responsabila comisiei 
de femei din comuna Stîipu, a trimis Con
gresului două milieuri lucrate de ea, unul 
brodat cu motive naționale, altul croșetat 
din ață.

învățătoarea Maria Apostol din comuna 
Bențu a însoțit dar.ul ei către Congres de 
o scrisoare adreșștă . mamelor franceze. In 
-ajeeastă' scrisoare Măria' Apostol arată că 
în vjața și cele .două, războaie mondiale au 
lăsat urme adînci.^Primul război a făcui-o 
orfană de ambii părinți și cel de-al doilea 
război a lasat-o văduvă cu trei copil. Ea cere 
femeilor franceze să lupte și mai -departe 
pentru a împiedica un nou război, arătîn- 
du-și totodată hotărfrea și angajamenlu! ei 
de a fi în primele rînduri peniru apărarea 
păcii.

Plinire cele 102 obiecte, în majoritate lu
cruri de artă manuală, trimise de femei din 
La Buzău ca daruri penfru Con°Tesul 
Mondial ai Mamelor se numără și o perni
ța rotundă pe care feste brodat cu alb pe 
fond albastru globul pămîntesc străjuit de 
porumbelul păcii, o casetă de sticlă și altele.
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In cinstea Festivalului 
de la Varșovia

ir

Pregătiri pentru participarea 
la expoziția documentară 

internațională
A devenit o tradiție a Festivalurilor Mon

diale ale Tineretului și Studenților ca în 
cadrul marilor manifestări ale întîlnirii tine
retului lumii să fie prezentate și diferite ex
poziții internaționale. Anul acesta, expoziții
le internaționale ale celui de al V-lea Fes
tival vor fi găzduite de marele Palat al 
Culturii și Științei, una din noile clădiri mo
numentale ale Varșoviei.

Una dintre aceste expoziții internaționale 
va fi și expoziția documentară. Ea va ajuta 
tinerilor veniți din diferite țări să se cu
noască mai bine, să-și cunoască unii altoi a 
aspirațiile, lupta și realizările. La expoziția 
documentara internaționala a Festivalului de 
la Varșovia va participa și țara noastră. 
Prin fotografii, panouri și lucrări artistice 
va fi înfățișată Viata nouă a tineretului din 
patria noastră, lupta sa pentru bunăstare, 
pentru pace și prietenie între popoare. Vor 
fi prezentate aspecte diferite ale activității 
tineretului în industrie, agricultură, în invă- 
țăniînt, activitatea cultural-sportivă, felul 
cum tineretul nostru îșj petrece vacanța și 
zilele de odihnă etc.

Vor fi prezentate de asemenea vitrine cu 
obiecte de artă populară romînească. Sala 
va fi ornamentată cu elemente decorative 
inspirate din arta noastră populară. Panoul 
centrai al expoziției documentare romînești 
va fi ‘o lucrare plastică, de mari dimensiuni 
ce oglindește viata nouă a tinerilor din 
R.P.R. Culorile in care sînt lucrate imaginile 
acestui panou sînt astfel alcătuite îneît de 
la depărtare ele redau culorile tricolorului 
romînesc.

Gimnastică executată 
de un ansamblu compus 

din 4000 tineri
In cinstea celui de al cincilea Festival 

Mondial al Tineretului și Studenților de la 
Varșovia, sfatul popular al Capitalei — sec
ția de învătămînt și Asociația pentru Cul
tură Fizică și Sport „Știința" organizează 
în ziua de 30 iunie 1955, ora 16, pe stadio
nul „23 August” serbarea de sfîrșit de an 
șco.ar, cuprinzînd gimnastică de ansamblu, 
executată de' 4000 de tineri, pionieri, elevi 
și studenți din București.

Serbarea va fi-urmată de o întîlnire inter
națională de fotbal între echipa suedeză 
Hammărbi (Stockholm) și selecționata Aso
ciatei „știința”.

Biletele se pot procura prin școli, de la 
Cluoul Sindicatului Muncitorilor din Invăță- 
mint (Bd. 6 Martie 32), de la agențiile Pro
nosport din străzile Aristide Briand Nr. 6, 
Bd. 6 Martie Nr. 16, Calea Victoriei Nr. 9 
si agențiile de bilete Dinămo și C.C.A.

Info r m ații
In cadrul acordului de colaborare culturală 

dintre țara noastră și R.P. Chineză, luni 
după amiaza a sosit in Capitală o delegație 
de medici chinezi

Din delegație fac parte: dr. Li Cen Sun, 
medic internist, director al Institutului de me
dicină din Dalni, conducătorul delegației, dr. 
Uei Si, profesor de bacteriologie la Institutul 
de medicină din‘Dalni și dr. Yu He, specialist' 
in bacteriologic, șeful secției de bacteriologie 
a! spitalului nr. 2 din Șanhai.

in cursul vizitei pe care o fac în țara noa
stră medicii chinezi se vor documenta asupra 
muncii sanitare și asupra muncii de cerce
tare și predare a bacteriologici și inframicro- 
biologiei 
superior

în institutele noastre de învătămînt 
medical.

★
după-amiază au continuat să so

la ședința
Marti 

seasca în Capitală participanții 
Comitetului Administrativ al Uniunii inter
naționale a Sindicatelor muncitorilor din 
industria textilă si îmbrăcăminte care va 
avea loc la București între 1 și 4 iulie.

Pe aeroportul Băneasa au sosit lrina 
Pivowarska, secretar general, Renze Resse 
și Jurek Mieczyslaw, secretari ai Uniunii 
internaționale a Sindicatelor muncitorilor 
din industria textilă și îmbrăcăminte.

★
Luni a părăsit Capitala, îndreptîndu-se 

spre Varșovia, o delegație de arhitecți, care, 
in cadrul acordului de colaborare cultura
lă dintre țara noastră și R. P. Polonă va face 
un schimb de experiență cu arhitecții polo
nezi.

Din delegație fac parte : arh. Gustav Guș
ti, arh. Constantin Enache și arh. Elena 
Maria Lucescu. (Agerpres)
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Institutului de Istorie a Partidului de pe lingă C.C. al P.M.R,
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Cuprinsul

Critică ți Bibliografie:
A.Lupta 

pentru 
munci

Studii și Referate:
N. CIOROIU și M. CORNEA: 

Partidului Comunist Ramin 
închegarea alianței clasei
toare cu țărănimea muncitoare în 
bătălia pentru reforma agrară din 
1944-1945. Ocuparea pămînturilor 
moșierești din raionul Negru-Vodă, 
regiunea Constanța.

VAS1LE HURMUZ : Situația 
a clasei munciiOare din 
între anii 1923-1928.

ILCA MELINESCU : 1 Mai 
nia între 1890-1900.

VICTOR RATA: Crearea

materială 
Rominia

în Romî-

Clubului 
muncitorilor din București — 1890. 

* * * Desipre studierea istoriei a- 
pariției socialismului științific.

Discufii :
Dezbateri în legătură cu anteproiectul 

programului „Cursului de istorie a 
P.M.R.".

Documente :
A. ROMAN și M. TALANGESCU :

1 Mai în unele documente de parii-d 
din perioada anilor 1931-1933.

★
PETRE GROSU: Muzeul „V. I. Lenin-

1. V. Stalin” din București 
(urmare)

BRINZEI și S. CUTISTEANU: O 
lucrare despre realizările poporului 
nostru în primul deceniu de la e- 
liberarea sa. „Zece ani de Ia elibe
rarea patriei noastre”. Edțtura ae 
Stat pentru literatură politică, 1954, 
244 pag.

S. MUȘAT : „Influența primei revoluții 
ruse din 1905-1907 în Germania”. 
Documente și materiale, Editura 
Riitten & Loering, Berlin 1954, 
335 pag.

Informații:
Consfătuirea de la Varșovia, 1955, a 

reprezentanților Institutelor de is
torie a partidului. Lucrări publi
cate de către Institutele de istorie 
a partidului din U.R.S.S. și țările 
de democrație populară. Partici- 
panți Ia răscoala de pe crucișătorul 
„Potemkin” aflați în Romînia.

Date calendaristice
Abonamente se pot face ta toate libră

riile din țară.
Costul unui abonament: 16 lei pe an.

Vernisajul expoziției de artă plastică 
a R. P.

Sub auspiciile Institutului Romîn pentru 
Relațiile Culturale cu Străinătatea, marți la 
amiază a avui loc în sala Dalles vernisajul 
expoziției de artă plastică a R. P. Bulgaria.

La vernisajul expoziției au luat parte : M. 
Roșianu, președintele Institutului Romîn pen
tru Relațiile Culturale cu Străinătatea, pic
torul 1. Iser, artist al poporului, sculptorul 
C. Baraschi, artist al poporului, maestru! e- 
merit al artei Boris Caragea, președintele 
Uniunii artiștilor plastici, scriitorul Ion Pas, 
M. MIhalache, director general adjunct în 
Ministerul Culturii, numeroși pictori, sculp
tori și graficieni, oameni ai culturii, cores
pondenți ai presei romîne și străine.

Au participat Stoian Pavlov, ambasadorul 
R.P. Bulgaria la București și alți membri ai 
corpului diplomatic.

La deschiderea expoziției a participat 
asemenea pictorul bulgar Petăr Kirilov 
trov, laureat al premiului Dimitrov.

de 
Pe-

Bulgaria
Cuvîntul de deschidere a fost rostit de ar

tistul poporului C. Baraschi.
A luat apoi cuvîntul ambasadorul R. P. 

Bulgaria, Stoian Pavlov.
„Această expoziție, destinată să prezinte 

publicului romînesc realizările cele măi de 
seamă ale artei plastice bulgare —' a spus 
vorbitorul —; marchează încă o contribuție în 
acțiunea de cunoaștere reciprocă a culturii 
și artei popoarelor noastre frățești".

Asistența a vizitat apoi expoziția.
Expoziția cuprinde 103 lucrări de pictură, 

24 lucrări de grafică și 24 lucrări de sculp
tură, cărora le corespund trei epoci diferite 
din istoria poporului bulgar: epoca eliberă
rii naționale de sub jugul turcesc, epoca dez
voltării capitalismului, iar după instaurarea 
puterii populare — epoca construirii socialis
mului. (Agerpres)

Sărbătorirea
Nu de mult, colectivul Teatrului National 

„I. L. Caragiale" a sărbătorit pe unul din
tre cei mai vechi slujitori ai săi. Să nu 
vă închipuiți că ar fi vorba de vreun actor 
sau regizor. Nu. Sărbătoritul a fost corti- 
nierul Zamfir Maiache — „Matache 
nierul" — care a început această 
cu 35 de ani in urmă. De atunci, 
Matache îndeplinește modesta meserie 
cortinier cu devotament, trăind, laolaită cu 
actorii, emoțiile fiecărui spectacol. Din col
tul său din stînga scenei, el a urmărit de

corti- 
carieră 
Zamfir 

de

cortinierului
nenumărate ori jocul celor mai mari maeș
tri ai teatrului nostru, a condus cu privirea 
încurajatoare pașii a numeroși debutanți.

Lui Zamfir Matache, care a asistat de 
atîtea ori la sărbătorirea unora și altora 
dintre fruntașii scenei; i-a venit rîndul să 
fie sărbătorit. El nu-și amintește ca vreo
dată oameni asemenea lui să fi fost sărbă
toriți. Numai un regim ca al nostru poate 
da și dă cinstirea cuvenită unor oameni 
simpli ca el, pentru munca lor modestă, 
dar cinstită și plină de devotament.

Varșovia, 25 iunie 1955.

ȚASS transmite : 
ministru al Repu-

A,.1 • >.7

Viziia Iui Jcwcharîal Nehru în Austria

TASS i siliului de Miniștri al U.R.S.S., N. A. Bul
ganin.

JAWAHARLAL NEHRU

NEW-YORK TIMES ':
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Pentru asigurarea unei bune aprovizionări 
a Capitalei și centrelor muncitorești

De curînd, Ministerul Căilor Ferate a luat 
noi și importante măsuri pentru satisfacerea 
In cît mai scurt timp și în cele mai bune 
condiții a transporturilor de fructe și legu
me destinate aprovizionării Capitalei și 
centrelor muncitorești. Intre altele, s-a pre
văzut ca transporturile de la distanțe pînă 
la 250 km. de Capitală sau de alte centre 
principale sa fie făcute cu trenuri directe de 
marfă, iar cele de la distanțe de peste 250 
km. în vagoane care pot fi atașate și la tre
nurile de călători. Aranjarea vagoanelor în 
trenurile directe de marfă se va face în așa 
fel îneît la stația de destinație ele să poată 
fi detașate și puse la rampa de descărcare 
în cel mai scurt timp.

Pentru ca aprovizionarea piețelor Capita
lei să se facă în raport cu cerințele de con
sum, trenurile ce transportă fructe și legume 
vor fi conduse pînă în stația București-Triaj

Aide unde o comisie compusă din delegați 
Ministerului Comerțului Interior și ai sfatu
lui popular al Capitalei va hotărî stația de 
destinajie de pe centură, spre care trenurile 
vor fi îndrumate în maximum 5 ore de la so
sire. Descărcarea din vagoane și transportul 
mărfurilor pînă la piețele de desfacere se 
vor face cu personalul și autocamioanele puse 
ia dispoziție în acest scop de către între
prinderea de expediție și camionaj C.F.R.

In perioada august-septembrie, cînd trans
porturile pentru aprovizionare vor atinge 
cea mai mare intensitate, Ministerul Căilor 
Ferate va pune în circulație la cererea O.C.L.- 
Aprozar sau a altor întreprinderi furnizoare, 
trenuri suplimentare speciale, astfel ca toate 
cererile de transport să poată fi satisfăcute 
în cel mai scurt timp și în cele 
condiții.

mai bune 
fî ' 8 ’ I J f

(Agerpres)

Azi începe concursul 
internațional de călărie

Astăzi după amiază începe la noua bază 
hipică din parcul raionului „Gheorghe Gheor- 
ghiu-Dej" din Capitală concursul internațio
nal de călărie la care participă cei mai va
loroși călăreți din U.R.S.S., R.P. Ungară, 
R.P.F. Iugoslavia, Suedia și R.P.R.

Concursul începe la ora 16,30

Echipele participante 
la campionatele europene 

de volei au părăsit Capitala
Luni și marți echipele care .au participat 

Ia cea de a IV-a ediție, a campionatelor eu
ropene de volei au părăsit Capitala, plecînd 
spre țările lor.

Înainte de plecare, într-o convorbire cu un 
corespondent al agenției romîne de presă 
„AGERPRE'S", conducătorul delegației spor
tivilor iugoslavi, Milan Kaiganici, a spus 
printre altele; „Șederea noastră la București, 
cu prilejul campionatelor europene de volei, 
va rămîne ca o amintire deosebit de plăcută, 
iar față de străduința organizatorilor de a 
ne. oferi condiții cît mai bune avem numai 
cuvinte de laudă. Am remarcat, printre al
tele, organizarea perfectă a informațiilor pri
vitoare la desfășurarea competiției.

După numărul pariicîpanților și a valorii 
partidelor disputate consider că acesta este 
cel mai reușit campionat cafe a avut loc în 
Europa.

Aceste campionate, au constituit un nou pas 
spre stabilirea de legături sportive intre 
R.P.R. și R.P.F. Iugoslavia. Noi considerăm 
că această colaborare sportivă va contribui 
la întărirea păcii și colaborării pașnice între 
popoare, cauză în care țările noastre sînt co
interesate și o sprijină în acțiunile lor ".

Aldo Begiipniini (Italia), președintele comi
siei de arbitraj a I-.I.V.B. a declarat urmă
toarele: „Vin pentru a doua oară în frumoasa 
și primitoarea dvs. Capitală. Din nou am 
constatat că organizatorii romîni știu să facă 
totul în. mod impecabil, pînă în cele mai mici 
amănunte, demoi?’strînd și pe această latură 
o adevărata maturitate spOrțivă

Pe plan tehnic campionatele au rele
vat o egalare a valorilor ceea ce ne 
face să prevedem 0 luptă și mai dîrză la 
tampionatele mohdialfe ce ,vor avea loc anul 
viitor la Paris. In urma acestei competiții eu 
am rămas cu impresia clară că sportul poate 
să aibă o mare contribuție la consolidarea 
prieteniei între popoare". (Agerpres)

C.C.A. a cîștigat competiția 
„Cupa 26 iunie“

Marți a luai sfîrșit pe stadionul Republi
cii competiția polisportivă ’ pentru „Cupa 26 
iunie", organizată de asociația „Progresul" 
cu prilejul a 6 ani de la apariția Hotărîrii 
Biroului Politic al C.C. al P.M.R. asupra 
problemei stimulării și dezvoltării continue 
a culturii fizice și sportului.

Finala competiției de fotbal în care s-au 
întîlnit
C.C.A., _ ________  __________
scorul de 2—0.

Competiția „Cupa ț 26 iunie" a fost cîțti- 
gată de sportivii asociației C.C.A. care au 
totalizat 18 puncte-la toate disciplinele cu
prinse in program-

Competiții sportive 
în întîrnpinarea Festivalului
In întreaga țară continuă să se desfășoare 

mari competiții sportive ale tineretului în 
întîrnpinarea Festivalului Mondial aj Tinere
tului și Studenților de la Varșovia.

In regiunea Craiova s-au organizat Con
cursuri pentru'diferite discipline sportive la 
care au participht aproape 17.000 de tineri 
și 8000 de pionieri și elevi. Insigna G.M.A., 
gradul 1, a fpșt cucerită de 618 tineri, iar 
alți 5204 tineri au trecut probele G.M.A. la 
atletism și înot. (Agerpres)

Informații „Pronosport"
• La omologarea buletinelor depuse pentru pre

miile de consptSTe pe luna mâl, au fost găsite 41 
de bujdtlne care air îndeplinit' condițiile, revenind 
fiecărui buletin oile 975 lei.

a In urma trierii, și omologării buletinelor de
puse la concursul Pronosport de duminică 26 iunie, 
au foșt stabilite ‘unndtoareie rezultate: buletine 
depuse 572.392. Premiul I 22 buletine cu 11 rezul
tate revenind fiecâniia cîte 6179 lei. Premiul li 376 
bulețtine cu 10 rezultate, revenind fiecăruia1, cîte 

.376 lpț. P.mijinl ill 3LM. “buletine cu 9 rezultate 
rdvertmd flecăYtda cîte 75 lei.

Prbrnhtl special' ■ o motocicletă de la concursul 
nr. 24 (etapa din 19 iunie a.dil ă revenit iiig. Va- 
lepiin Gqn^tantinkli, din București, s|r. OitțJpr-.14 
care a avut' 70 ’de buletine cu zero rezultate.i

ecliipele ațocîțțiilo; Progresul și 
a fost cîștigatăi de progresul cu

Pentru îmbunătățirea calității hîrtiei
Fabrica de hîrtie și celuloză „Steaua 

roșie" din Bacău a primit în repetate rîn- 
duri reclamații de la clienții ei în legătură 
cu calitatea necorespunzătoare a hîrtiei fa
bricate. Aceste reclamații oglindeau în 
fapte deficiențele cunoscute conducerii înti«- 
prlnderii și colectivului ei de muncă care 
se poate spune, cunoșteau în mare parte 
cauzele ce le provocau.

Cu «toate acestea, de fiecare dată, la fie
care discuție mai largă făcută pe marginea 
calității necorespunzătoare a produselor, 
vina principală era găsită în cauze externe, 
în „condiții obiective" cum ar fi de pildă 
lipsa de materie primă corespunzătoare.

Fără îndoială că se poate vorbi și despre 
aceste greutăți întîmpinate de fabrica 
„Steaua roșie" în procesul de producție. Ele 
au existat și mai există cu influența lor 
dăunătoare. Dar studierea amănunțită a lu
crurilor dovedește, că principala cauză este 
■uta : faptul că în întreprindere nu s-a 
Bricut tot ce se putea și trebuia să se facă 
K această direcție.

O conducere „în general”

De ce a rămas în urmă 
fabrica „Steaua roșie" din Bacău

punzătoare a hîrtiei : faptul că din sectorul 
Dl. lemn se dă uneori la fabricație lemne 
necojite, că celuloza nu se spală și nu se 
albește conform indicațiilor dale, că la ma
șinile de fabricație nu se respectă depozi
tarea materiei prime, nu se respectă grama
jul, că nu se introduc la timpul indicat sul
fatul, cleiul, caolina< că, lipsa de curățenie 
din fabrică, de la locurile de muncă, apare 
în pasta celulozei, în hîrtie, etc.

Dar de ia cunoașterea lor pină la totala 
lor înlăturare, prin măsuri eficiente, este 
cale lungă.

Calități diferite

:ie. din aceeași materie primă

Telegrama adresată lui N. A. Bulganin 
de către J. Nehru

MOSCOVA 28 (Agerpres). — 
transmite telegrama adresată de primul mi
nistru al Iridiei, J. Nehru, președintelui Con-

Președintelui Consiliului de Miniștri al U. R. S. S. 
Excelenței sale d-lui A. A. BULGANIN

MOSCOVA 
mea în Upiunea Sovietică, țin să vă transmit sincerele mele mulțumiri 
atenție, bunăvoință și ospitalitate de care atît excelența voastră cît și 
dat dovadă față de mine. Aș voi de asemenea să știți cît de adînc am 

ipontana demonstrație de dra goste pe care a manifestat-o poporul Uniu-

După vizita 
pentru înlreaga 
colegii dvs. ați 
fost mișcat de 3[ ________ _  o___ ____ __ ________ _  r_r___
nii Sovietice ori unde apăream. Locurile pe care le-am vizitat și oamenii cu care m-am 
întîlnit vor rămîne întotdeauna întipărite în amintirea mea. Dacă vizita mea va fi 
contribuit la o mai adîncă înțelegere reciprocă a punctelor noastre de vedere și ia ădîn- 
cirea prieteniei noastre, precum și a hotărî rii noastre de a munci pentru binele general, 
voi simfi că am fost răsplătit în modul cu '.'cnit.

Aștept intîlnirea cu dvs. în India. ,

VIENA 28 (Agerpres).
In urma vizitei primului 
blicii India, Jawaharlal Nehru, în Austria s-a 
dat publicității următorul comunicat oficial:

La 27 junie primul ministru al Republicii 
India, Jawaharlal Nehru, a vizitat pe can
celarul Raab. La întrevedere au fost de 
față vice-cancelarul Schaerf, ministrul Afa
cerilor Externe Figl și secretarul de stat 
Kreisky. Nehru a fost însoțit de N. R. Pillai, 
secretar general al Ministerului Afacerilor 
Externe al Republicii India, A. Hussein, șeful

secției pentru Europa din Ministerul Aface
rilor Externe al Republicii India, K. P. 
S. Menon, ambasadorul Indiei în U.R.S.S. și 
R. P. Polonă și trimis în R. P. Ungară, 
Mohan Singh Mehta, trimisul Indiei în 
Austria. In cadrul convorbirii s-a discutat 
pe larg situația internațională. Totodată s-a 
acordat o deosebită atenție situației Austriei 
după încheierea Tratatului de stat. In afară 
de aceasta s-a discutat posibilitatea inten
sificării și lărgirii relațiilor com-rciale între 
India și Austria,

Calitatea necorespunzătoare a hîrtiei fa
bricate la „Steaua roșie" se datorește unor 
deficiențe serioase în organizarea și urmă
rirea procesului de producție, în insuficiența 
măsurilor tehnico-organizatorice care să 
permită înlăturarea lipsurilor existente în 
procesul tehnologic.

Incepînd de la conducerea întreprinderii 
(director Nicolae Gîței), trecînd prin filiera 
unora dintre tehnicieni, ingineri, a unor 
oameni cu munci de răspundere, pînă la unii 
muncitori, în toată această rețea vastă, fap
tele lasă să se observe că nu se simte o pre
ocupare susținută, un dezvoltat simț de răs
pundere pentru calitatea produselor. In fața 
lipsurilor, ochii se închid cu bună voință. 
Vinovății nu sînt trași la răspundere, lucru
rile sînt lăsate să se desfășoare mai departe 
într-un climat nesănătos de indiferență și 
cocoloșire.

Sînt cunoscute bunăoară cauzele care de
termină în bună măsură calitatea necores-

S-a bătut multă monetă în fabrică în legă
tură cu greutățile întîmpinate, datorită lipsei 
materiei prime corespunzătoare, care împie
dică obținerea de produse de bună calitate, 
fie că este vorba de lemn, caolină, colofo- 
niu, pirită, etc., livrate fabricii.

Este și aici un adevăr care trebuie să pre
ocupe ministerele și întreprinderile furni
zoare. Dar faptele din cuprinsul fabricii 
stăruie să arate că asemenea greutăți 
nu sînt de neînlăturat dacă există o 
preocupare sănătoasă, susținută, pentru cali
tatea produselor. Cu aceeași materie primă, 
folosită și în lunile precedente colectivul ma
șinii nr. 7, (maistrul șef Gh. Chiriță, maiștrii 
de schimb Gh. Munteanu, D. Andrei și Gh. 
Apostolescu), prin munca susținută depusă 
în luna mai, a sporit capacitatea de fabri
cație a mașinii și a dat o hîrtie mult supe
rioară din punct de vedere

Ce înseamnă preocuparea 
tarea procesului tehnologic, 
care trebuie privită lugta

hîrtiei se poate aprecia șî din alte fapte din 
fabrică.

De pildă, înfr-una din zile, conductorul 
Mihai Dorcu, de la mașina de fabricație nt. 
2, a realizat o hîrtie de bună calitate, In 
timp ce conductorul Anton Ciubotaru la 
aceeași mașină a fabricat din aceeași celu
loză o hîrtie de proastă calitate. Asta în
seamnă că ultimul nu a respectat procesul 
tehnologic în cele cîteva faze ce'le are de 
îndeplinit la mașina de fabricație. 1

Nerespectarea procesului tehnologic consti
tuie, fără doar și poate, una din cauzele 
principale care duc la realizarea unei hîrtii 
ce nu întrunește condițiile necesare.

In fabricație există instrucțiuni asupra fe
lului cum trebuie să fie hîrtia finită. Am 
văzut și rețete afișate privind compoziția 
hîrtiei. Numai că la o mare parte a ma
șinilor lipsesc aparatele pentru reglat conșis- 
tenta — și de aici apare diferența de gra
maj, variații la consistențe —- după cum 
pentru măsurarea caolinei, de pildă,' care 
intră în amestec, în locul unor vase speciale, 
se folosesc simple găleți care nu permit o 
măsurare corespunzătoare. S-ar putea spune 
de aceea că este un ’f.el de măsurare după 
ochi cu care uneori nu se poate „nirjieri" 
compoziția hîrtiei în condițiile ei de dali- 
tate.

■ ‘ • * *” , < , fțjiMnSir!'
De la pornirea »mașinii s-a văzut că apara
tele pentru indepărtarea impurităților nu 
funcționează în totalitatea, lor, ceea ce face 
ca acestea să nu fie înlăturate.

Grija pentru buna întreținere și funcțio
nare a utilajului trebuie să constitue o pre
ocupare de seamă și pentru muncitori. O 
bună_ pildă o dau printre alții conductorii 

Sălișteanu (rțiașina 
(mașina nr. 5). Nu 
spune însă despre 
mașina nr. 6), Ne- 

finisaj' mecanic), 
holendrQ de la ma- 
felul cum își duc 
întreținere și func-

Ion Tănase, Constantin 
nr. 7) și Ioje Ciubotaru 
același lucru se . poate 
Gh. Beka (ajutor 1 la 
culae COrbu, (maistru 
Stan Constantin (morar 
șina nr. 5),j care prin 
muncă nu asigură buna' 
ționare a utilajului. Fiecare muncitor de la 
„Steaua roșie" care lucrează lă mașini tre
buie să-și facă o datorie de onoare din felul 
cum îngrijește utilajul și îi asigură buna 
funcționare, căci aceasta îi va permite să 
lucreze mai mult și mai bine.

Lipsa de preocupare
A * '*în creșterea cadrelor

amplul proces de producție al fabricii

Despre buna întreținere
și funcționare a utilajului

întreținerea care asigură buna funcționare 
utilajului are de asemenea un cuvînt ho-

a calității.
pentru respec- 
seriozitatea cu 

pentru calitatea

*

a
tărîtor în obținerea unor produse de calitate 
superioară. La mașina nr. 7, la revizia fă
cută în luna aprilie, serviciul mecanic, (șef 
tov Giurko Pavel), a dat o atenție deose
bită lucrărilor. Aceasta a făcut ca 
pornirea mașinii să se constate buna 
tionare a tuturor agregatelor, ceea ce 
terminat ca lucrul la ac.eastă mașină 
desfășoare în condiții superioare.

Cu totul alta este situația la mașina
a cărei revizie a fost făcută în luna martie.

după 
func- 
a de- 
să se

nr. 6

In amplul proces de producție al fabricii 
„Steaua roșie" mai sînt sumedenie de pro
bleme dintre cele mai importante pentru 
care nu s-a găsit p rezolvare fericită. Să 
luăm de „pildă problema cadrelor,. Procesul 
de fabricație pretinde muncitorilor o califi
care din ce în ce mai înaltă.

La fabrica „Steaua roșie" această pro
blemă este însă complet neglijată rje condu
cerea fabricii și organizațiile obștești. Cu în
găduință se poate vorbi despre două cursuri 
de ridicare a calificării muncitorilor deschise 
la începutul lunii mai, la care s-au înscris 
30 de muncitori.

Poate duce asta la rezolvarea problemei 
cadrelor atît de resimțită în fabrică? Cate
goric nu. De aici, de la lipsa de preocupare 
pentru calificarea sistematică, continuă, a 
muncitorilor prin cursuri speciale, ca și la 
locul de muncă, se ajunge la situația ca în 
fabrică să nit fie uneori' oameni pentru aco
perirea schimburilor la mașini,

La „Steaua roșie" sînt ingineri, tehnicie
ni muncitori fruntași cu ridicat nivel profe
sional, cu vaste cunoștințe. Dintre aceștia se 
pot recruta elementele necesare pentru a asi-

Sub titlul de mai sus ziarul american 
„New-York Times" publică următorul articol 
care arată pînă la ce grad de stupiditate 
au tfjuns cei ce vînează comuniști în 
S.U.A.:

„Nu știi dacă trebuie să rîzi sau să plîngi 
citind broșura intitulată : „Cum se identifică 
un comunist", editată de Armata I, pentru 
orientarea ofițerilor de informații. Dacă vre
un ofițer de informații va fi atît de naiv 
îneît să se orienteze după această broșură, 
noi nu putem decît să fim îngrijorați de 
securitatea instalațiilor pe care ei trebuie să 
le apere.

Cum se identifică un comunist? Una din 
metode, spune broșura, este de a urmări 
limbajul folosit de suspect.

Aceasta sună destui, de rezonabil. Dacă 
cl începe să vorbească despre Marx sau Le
nin, de ce să nu fie suspectat ? Dar broșura 
este și mai subtilă. Ea oferă „indicii" pen
tru descoperirea unui comunist, care se ba
zează pur și simplu pe folosirea de către 
suspect a unor anumite cuvinte sau fraze: 
șovinism, arderea cărților, colonialism, de
magogie, reacționar, progresist. Autorul bro
șurii este destul de generos să admită că 
asemenea expresii „nu constituie o dovadă 
în sprijinul unei acuzații grave de activitate 
subversivă". Dar el avertizează în mod so
lemn că „ele pot fi considerate ca un sem
nal de alarmă".

Autorul broșurii arată, în continuare, că

drept alte indicii poate fi considerată discu
tarea anumitor probleme care „au făcut par
te mult timp din arsenalul comuniștilor". 
Aflăm că aceste „indicii" pentru identifica
rea unui comunist includ asomenea probleme 
ca macarthysniul, drepturile cetățenești, dis
criminarea rasială sau religioasă, legile de 
imigrare și aproape orice altă problemă des
pre care există posibilitatea unei discuții în
tre conservatori și liberali.

Dacă forurile armatei sau ale poliției ar 
lua într-adevăr în oricare din aceste așa-zise 
„semne distinctive" ale afinității pentru co
munism, atunci este clar că oricare cetățean 
care ar deschide gura pentru a protesta îm
potriva unui aspect oarecare al vieții politice 
sau economice, riscă să fie înregistrat ca 
fiind un comunist. Incepînd cu președintele 
Eisenhower, nu există probabil in ziua de 
azi un american liberal bine informat care 
nu a folosit una sau alta din expresiile de 
mai sus sau să nu fi discutat despre pro
blemele posibil subversive menționate în a- 
ceastă fantastică broșură. Dacă guvernul și 
societatea noastră cred că a vorbi despre 
problemele pe care le înșiră broșura în
seamnă să fi comunist, atunci ne-am afla, în
tr-adevăr, într-o situație lipsită de speranță. 
Dar, din fericire, nu sintem atît de proști și 
nu încape îndoială că această broșură va fi 
eliminată prin riseteie pe care le stîrnește, 
așa după cum și trebuie să se intimple".
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Intre S.U.A. și Anglia s-a încheiat de cu- 
rînd o nouă tranzacție comercială.

Ocupîndu-se de această tranzacție, ziarul 
londonez „Daily Express" exprimă nemulțu
mirea cercurilor de afaceri engleze fa(ă de 
practicile politicii economice americane, lată 
ce spune acest ziar :

„In fața armatei se ridică problema se
rioasă a unei crize a locuințelor. Barăcile 
vechi și demodate ale Angliei nu vor putea 
adăposti miile de soldați care se întorc în 
țară din zona Canalului de Suez.

Și într-un moment ca acesta, pentru cine 
construiește Anglia locuințe noi ? Nu pen
tru soldați! ei. Pe baza unui acord de schimb 
cu guvernul S.U.A., Anglia pune in practică 
un pian de construire de locuințe pentru 
soldații americani de aici.

gura metodjc, științific, creșterea cadrelor 
necesare fabricii, oameni care să știe să stă- 
pînească bine tehnica, să o folosească din 
plin, să o pună în slujba sarcinilor ce revin 
întreprinderilor. Cadre cu o calificare ridi
cată vor permite și soluționarea probleme
lor ce le ridică controlul pe faze de fabrica
ție, unde se cer intervenții la fiecare clipă 
cu o mare autoritate. Așa cum se face as
tăzi acest control de unii oameni în general 
necompetenți și insuficient preocupați de 
munca lor, nu se realizează ceea ce controlul 
pe faze de fabricație ar putea și ar trebui 
să . aducă. întărirea serviciului de control, 
condus de inginerul Hopincă, intensificarea 
controlului pe faze de fabricație, va duce de 
asemenea nemijlocit la îmbunătățirea calită
ții hîrtiei.

Și alte probleme
fabrică există o oarecare preocupare 

că 
Și

Anglia primește din surplusurile ameri
cane o cantitate de tutun în valoare de 15 
milioane dolari. In schimb, ea va construi 
case.

Aceasta este o tranzacție monstruoasă. E 
tocmai ca si cînd Anglia ar plăti tutunul 
în dolari. Aici nu ni s-a făcut nici o fa
voare.

Americanii folosesc banii pentru necesită
țile armatei lor de aici. In același timp ei 
au posibilitatea să scape de surplusul lor 
de tutun. Pe de altă parte, Anglia cumpără 
din S.U.A. tutun pe care l-ar putea achizi
ționa în Africa în avantajul imperiului.

De la început pînă la sfîrșit, acest acord 
de schimb este un exemplu concludent pen
tru felul cum nu trebuie făcute afacerile".
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Felul formal cum este înțeleasă și desfă
șurată întrecerea sociațistă se degajă și din 
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pentru inovații și raționalizări. Numai 
defectuoasa funcționare a cercului AS1T 
a cabinetului tehnic lipsește întreprinderea 
de aportul substanțial pe care l-ar putea 
aduce muncitorii, dacă acțiunea pentru ino
vați^ și raționalizări s-ar transforma într-o 
largă mișcare de masă. Temele ce se propun 
spre rezolvare sînt uneori făcute numai de 
ingineri cu o înaltă calificare, alte ori ter
menele fixate sînt foarte scurte, după cum 
pentru rezolvarea temelor nu este folosită 
suficient stimularea materială. Așa s-a pro
cedat cu un concurs de inovații, lansat la 
3 aprilie pînă la 30 aprilie, în cinstea zilei 
de 1 Mai. La cele 7 teme propuse spre re
zolvare s-au primit doar două-trei propuneri. 
Antrenarea muncitorilor în mișcarea pentru 
inovații și raționalizări, sprijinul lor prin 
toate mijloacele, de către conducerea tenni- 
co-admini6trativă și comitetul de întreprin
dere ar permite fabricii să găsească în spi
ritul creator al maselor multe soluții pentru 
probleme care astăzi frînează lupta pentru 
calitatea produselor.

Colectivul de muncă al fabricii „Steaua 
roșie" nu simte în activitatea lui nici aju
torul deosebit, eficient, al întrecerii socia
liste. Din datele statistice se pot afla de 
pildă, că 95 la sută din muncitorii întreprin
derii sînt în întreceri. Este vorba însă de o 
întrecere formală, ruptă de realități, nedis
cutată și neanalizată în cadrul grupelor sin
dicale.

faptul că la panoul de onoare se 
peste 400 de fruntași în producție.

Legată de problemele cele mai arzătoare 
ale fabricii, cum ar fi problema calității pro
duselor, întrecerea socialistă ar permite co
lectivului de muncă al fabricii „Steaua ro
șie" să-și sporească realizările, să înregis
treze succese care să o situeze în rîndurile 
întreprinderilor fruntașe.

Insuficientă este și munca politică de 
masă, ca și cea culturală. Organizațiile ob
ștești se ocupă de probleme generale, lip- 
sindu-le preocuparea pentru probleme ime
diate, de viață, pe care le ridică activitatea 
de zi cu zi a întreprinderii. Discutarea și 
lămurirea temeinică a conținutului politic al 
activității fiecărui muncitor ar produce în
treprinderii o mișcare de masă pentru rezol- ' 
varea problemelor existente, ar crea o opi
nie publică sănătoasă îndreptată împotriva 
delăsării, nepăsării, chiulului.

★
La fabrica „Steaua roșie" există posibili

tăți și condiții pentru realizarea ritmică și 
pe sortimente a sarcinilor de plan, pentru 
îmbunătățirea calității produselor. O Condu
cere concretă, o îndrumare și un.ajutor efec
tiv, la locul de producție, care trebuie să ■ 
preocupe în special pe ingineri, tehnicieni, 
maiștri, un plan de măsuri tehnico-organi- 
zătorice întocmit și realizat cu simt de răs-: 
pundere, descoperirea și punerea în valoare 
a rezervelor interne, folosirea tuturor mij
loacelor oferite de o bună activitate cultu
rală și muncă politică de masă, pot asigura 
succese în bătălia ce o are de susținut colec
tivul întreprinderii.

Abandonîndu-se falsa lozincă „o hîrtie 
care merge" — și aici este vorba de lipsa 
de exigență pentru calitatea produselor, —■ 
dezbătîndu-se în cadrîil colectivului toate 
aspectele muncii, se va ajung.e ca fiecare 
muncitor, fiecare tehnician, inginer, să înțe
leagă pe de-a întregul că de munca lor pen
tru îmbunătățirea calității produselor fabri
cate este strînș legată și lupta pentru, ridi
carea continuă a nivelului cultural al oame
nilor muncii din țara noastră. Pentru acea
stă cauză colectivul fabricii „Steaua roșie" 
nu trebuie să precupețească nici un efort.

B. BERCEANU și I. BECHERU
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Adunarea Mondială a Păcii de la Helsinki
Ședințele

HELSINKI 28 (Agerpres). — TASS trans, 
mite: Ședința din 27 iunie a Adunării Mon
diale a Păcii s-a deschis sub președinția se
cretarului general al Confederației Generale 
a Muncii din I-'ranta, Alain le Leap, care a 
dat cuvîntul reprezentantei Asociației Națio
nale a surorilor de ocrotire din Islanda, d-na 
Torva.ldsson.

Vorbitoarea a subliniat că tn ultimii ani 
popoarele Uniunii Sovietice și Islandei s-au 
cunoscut mai bine datorită activității comer
ciale și culturale. Această cunoaștere a de
venit posibilă datorită unor vizite reciproce.

Profesorul Edgar Andre (Belgia) a arătat 
că poporul Belgiei — tară care a fost de 
două orj arena unui război sîngeros — nă
zuiește spre pace. Cheltuielile militare apasă 
ca o grea povară pe umerii poporului.

Șeful delegației chineze, Mao Dun, a vorbit 
despre lupta poporului chinez pentru pace, 
pentru întărirea colaborării internaționale, 
pentru dezvoltarea economică și culturală a 
Republicii Populare Chineze.

Hromadka, profesor de teologie la univer
sitatea din Praga, a declarat că Adunarea 
are loc într-un moment cînd în lupta pentru 
race au fost obținute succese încurajatoare. 
Dacă s-ar putea organiza o anchetă liberă în 
fiecare fără, majoritatea covîrșitoare a popu
lației și-ar ridica glasul în apărarea tratati
velor și a înțelegerii pașnice, a spus vor
bitorul.

Singh Sokhei, deputat tn parlamentul in
dian, și-a consacrat cuvîntarea problemei ar
melor atomice și cu hidrogen.

Sokhei s-a pronunțat pentru interzicerea 
armei atomice. E'l a propus de asemenea ca 
să fia constituită o comisie internațională 
permanentă pe lingă O.N.U. care să stu
dieze problemele radioactivității.

August Trapp, membru al partidului social
democrat din Germania, a declarat că parti
dul său s-a pronunțat împotriva acordurilor 
de la Paris, în primul rfnd pentru că ele pre
văd includerea Germaniei occidentale in uni
unea nord-atlantică, adîncesc divergentele în- 
tre marile puteri, amenință să permanentizeze 
scindarea Germaniei.

A luat apoi cuvîntul cunoscutul activist 
francez pe tărîm social, prof. Bernard 
Lavergne.

Lavergne a arătat că el crede în posibili
tatea semnării de către marile puteri a unui 
acord cu privire la dezarmare, a unui tratat 
cu privire la securitatea generală, precum și 
a unui acord cu privire la neutralizarea sau 
mai bine zis la neparticiparea la blocuri mi
litare a unei serii de țări din Europa occi
dentală și centrală. El s-a pronunțat pentru 
coexistenta pașnică a popoarelor, pentru res
pectarea independenței naționale a tuturor 
țărilor, pentru unificarea națională a Coreei, 
Vietnamului și Germaniei.

Interviul acordat de scriitorul francez Jean Paul Sartre 
unui corespondent al radiodifuziunii romîne

HELSINKI 28 (Agerpres). — Scriitorul 
francez Jean Paul Sartre a acordat următo
rul interviu corespondentului Radiodifuziunii 
romîne la Adunarea Mondială a Păcii de la 
Helsinki, L. Sărățeanu.

ÎNTREBARE. — Permiteți-mi, domnule 
Sartre, să vă întreb în primul rînd care sînt 
impresiile dvs. asupra acestei adunări ?

RĂSPUNS. — N-aș putea să vă răspund 
decît făcînd o comparație cu adunarea de la 
Viena (n.r. — Congresul popoarelor pentru 
apărarea păcii), care în anumite privințe era 
poate mai mișcătoare, mai entuziastă, dar 
care avea poate mai puține lucruri logice și 
mai puține lucruri critice decît aceasta. Ne 
aflăm de astă dată la o adunare mai cuprin
zătoare unde sînt reprezentate mai multe 
păreri, unde se făurește puțin cîte puțin o 
unitate, cu toată diversitatea punctelor de 
vedere și a păturilor reprezentante. Regret 
că trebuie să părăsesc Helsinki inline dimi
neață deoarece simt că unitatea noastră se 
realizează încetul cu încetul și cred că în- 
cepînd de mîine sau poimîine vom avea șe
dințe deosebit de interesante.

ÎNTREBARE. — Și acum, domnule Sartre, 
mă adresez scriitorului. Care sînt, după pă
rerea dvs., sarcinile oamenilor de litere în 
fața problemelor internaționale actuale ?

RĂSPUNS. — După părerea mea un scrii
tor demn de acest nume, trebuie să se ocupe 
de om în ansamblul său și, tocmai pentru că 
trebuie să se ocupe de om in ansamblul său, 
— deci de omul de azi cu toate preocupările 
și grijile sale — e cu neputință pentru un 
scriitor de astăzi să lase deoparte problemele 
păcii și securității, probleme care preocupă 
pe toți oamenii de pe fața pămlntului. Cred, 
prin urmare, că nu atît ca oameni politici ci 
mai curînd ca scriitori, oamenii de litere tre
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grup de participanți 
la Adunarea Mondială a Păcii, 
o telegramă ziarului „Daily Telegraph". 
„Participanți! englezi la Adunarea Mon
dială a Păcii, protestează în unanimitate 
împotriva relatărilor cu totul false apă
rute în numărul de joi al ziarului dvs. 
în legătură cu reuniunea de la Helsinki, 
se spune în telegramă. Cerem ca în nu
mărul dvs., imediat următor, să publi

cați cuvenitele rectificări".
La ora cînd scriu aceste rînduri, ră- 

mîne încă de văzut dacă ziarul în cauză 
va da curs cererii îndreptățite a unor 
oameni de înalt prestigiu în viața poli
tică, științifică, literar-artistică și în ac
tivitatea obștească din Anglia.

Un lucru însă este cert. „Greșelile" 
— ca să spunem așa — strecurate în 
„Dally Telegraph" nu sîht urmările 
unor confuzii de nume, ale unor, scăpări 
de vedere, sau ale altor cauze ținînd cel 
mult de lipsa de atenție a unor cores
pondenți. Nici unuia dintre ziariștii pre- 
zenți la lucrările de la Helsinki nu-i 
poate scăpa caracterul de confruntare 
a opiniilor celor mai diferite pe care îl 
are Adunarea din Finlanda ca și liber
tatea deplină de discuții și de luare de 
contact care există aici. Nici unuia nu-i 
poate scăpa participarea largă și va
riată atît în ceea ce privește aparte
nența națională, cit și apartenența poli
tică, ce se face evidentă in sălile reuniu
nii pentru pace de la Helsinki.

In astfel de condiții, încercările de a 
prezenta ideea că nu se îngăduie ziariș
tilor de a lua contact cu delegații la

englezi 
a trimis

din zilele de 27 și 28 iunie
In ședința din după amiaza zilei de 27 iu

nie a Adunării Mondiale a Păcii, după pro
fesorul francez Lavergne, la discuții a luat 
cuvîntul reprezentantul Iordaniei, Ibrahim 
Habașne. El a vorbit despre asuprirea po
poarelor coloniale de către puterile imperia
liste și despre lupta acestor popoare pentru 
libertatea și independența lor.

Scriitorul suedez Erik Blomberg a amintit 
de avantajele pe care politica de neutralitate 
le-a dat Suediei. De 150 de ani Suedia nu 
știe ce înseamnă războaie. Blomberg a de
clarat că partizanii păcii din Suedia își dau 
bine seama de necesitatea de a lupta pentru 
pace în scopul de a menține aceste avantaje.

Apoi a luat cuvîntul profesorul italian 
Antonicelli care asistă în calitate de obser
vator.

Reuby, membru al partidului socialist fran
cez și președinte al Consiliului general din 
departamentul Correze, a declarat că deși 
conducerea partidului socialist are o atitu
dine preconcepută față de mișcarea pentru 
pace, majoritatea socialiștilor de rînd consi
deră că pacea trebuie să triumfe.

Gyorgy Lukacs (Ungaria) a condamnat 
politica de amestec în treburile interne ale 
altor țări, dusă de S.U.A. El a vorbit despre 
dragostea de pace a poporului ungar.

*
HELSINKI 28. Trimisul special Agerpres 

transmite :
In după amiaza zilei de 28 iunie, Adu

narea Mondială a Păcii de la Helsinki s-a 
întrunit într-o ședință plenară, sub preșe
dinția lui D. N. Pritt (Anglia).

Primul a luat cuvîntul un membru al 
delegației poporului albanez, Medar Sutilla. 
care a subliniat succesele poporului său în 
perioada care a urmat după eliberare.

Penado (Spania), a declarat că exprimă 
punctul de vedere „al unei Spânii" care 
deși lipsită temporar de libertate și demo
crație, nu a pierdut încrederea în viitorul 
său.

Spoor (Olanda) a luat cuvîntul pentru 
a aminfj suferințele îndurate de țara sa în 
perioada ocupației naziste.

După cuvîntarea lui Spoor, o delegație 
de femei finlandeze a înmînat membrilor 
prezidiului buchete de flori.

A urmat la tribună Boumendjel (Algeria) 
care a vorbit despre evenimentele care au 
izbucnit la 1 noiembrie 1954 în țara sa și 
care s-au agravat mereu de atunci. El a 
declarat că cere Adunării Mondiale a Păcii 
să proclame solemn că represiunile trebuie 
să înceteze, pentru a se lăsa loc discuțiilor 
în vederea găsirii unor soluții juste și paș
nice, respectîndu-se drepturile și demnita
tea poporului algerian.

Următorul orator este Pierre Cot (Franța). 
El a spus: „Trei lucruri sînt foarte strîns

buie să-și dedice intr-o largă măsură pana, i 
să se dedice ei înșiși chiar în întregime pro- | 
blemelor păcii pentru a contribui la slăbirea i 
încordării internaționale, în măsura posibilă I 
la rezolvarea problemelor actuale. Cu alte 
cuvinte, datoria cea mai importantă a scrii
torilor de astăzi este fără doar și poate 
lupta pentru pace.

ÎNTREBARE: Și acum o întrebare să zi
cem întrucîtva particulară, dar nu mai 
puțin interesantă. Ați putea să ne vorbiți 
despre istoricul piesei dvs. Nekrassov, care 
a și devenit celebră? Ați vrea să ne vorbiți 
aooi despre primirea pe care i-a făcut-o pu
blicul ?

RĂSPUNS: Am scris piesa Nekrassov, 
care este o satiră la adresa unei anumite 
prese burgheze anticomuniste, în primul 
rînd pentru că această presă îmi pare deo
sebit de comică și prin urmare constituie 
un frumos subiect de satiră, și în al doilea 
rînd. datorită faptului că ea a avut din 
păcate o oarecare influență asupra unor 
oameni. Tocmai prin isteria anticomunistă 
pe care se străduiește s-o ațîțe, ea repre
zintă o frînă și o piedică în calea slăbirii 
încordării internaționale, în calea păcii. Am 
considerat că prin dezvăluirea adevăratei 
fețe a acestei prese și stîrnind risul, se va 
putea într-o oarecare măsură combate ur
mările nefaste ale propagandei anticomu
niste.

Am creiat o piesă în care se vede cum 
presa anticomunistă nu se dă înapoi de la 
nici o minciună, nici chiar de la cele mai 
ridicule, pentru a-i înșela pe francezi și 
pentru a-i îndepărta de la adevărata Înțele
gere a problemelor internaționale.

Este de la sine înțeles că scriind aceas
tă piesă, nu mă așteptam la o primire favo

punere la punct

ca 
cu- 
lui 
de 
au

lucrările ce se desfășoară, și de a explica 
faptul că aceștia sînt partizanii unei 
singure concepții sau unei singure ideo
logii, nu poate primi scuza unei simple 
neglijenfe profesionale.

Fără îndoială că furnizorii știrii care 
a stîrnit protestul delegației britanice, 
și furnizorii materialului informativ, 
prins într-un recent editorial al 
„Daily Telegraph", ar fi putut sta 
vorbă cu ori ce delegat, așa cum
făcut toți cei care am dorit acest lucru. 
Tot astfel este limpede că aceiași furni
zori de material informativ l-au putut 
asculta pe referendul canadian Candy 
și pe deputatul francez Louis Vallon, ve
nit ca observator, și pe atîția cdfi vor
bitori, ale căror convingeri sînt tot atît 
de depărtate de convingerile comuniști
lor, pe cit de departe de adevăr este si 
situația afirmată de ziarul englez în 
cauză.

Fără îndoială că furnizorii de mate
rial pentru informația apărută în ziarul 
englez și care a provocat protestul de
legației britanice, se aflau în sală cînd 
a vorbit de pildă savantul britanic John 
Bernal; ei l-au auzit pe acesta spunînd 
printre altele: „Adunarea noastră a fost 
menită de la început să constituie o 
tribună de confruntare a celor mai di
ferite opinii asupra mijloacelor de a a- 
sigura pacea". Și într-adevăr, noi am 
ascultai, aici numeroși oratori, formulind 
critici la adresa mișcării 
păcii. Furnizorii se aflau în 
putut constata că la aceste 
profesorului Bernal, nimeni 

partizanilor 
sală. Ei au 
cuvinte ale 
absolut ni-

legate astăzi: securitatea europeană, reuni- 
ficarea Germaniei și măsurile ce trebuie 
luate împotriva renașterii militarismului 
german".

Pierre Cot a făcut un bilanț al situației 
internaționale, declarind: „Evenimentul de
favorabil al bilanțului nostru este ratifica
rea acordurilor de la Paris și Londra. Un 
element caracteristic al evoluției internațio
nale în Europa este forța crescîndă a cu
rentului neutralist, care pare a fi mai ales 
expresia opoziției crescînde a popoarelor 
față de politica blocurilor. El a dat ca 
exemplu în această privință Austria și Iu
goslavia.

Abordînd problema Germaniei, Cot a de
clarat că „Pentru Germania nu există decît 
două mijloace de a obține reunificarea: sau 
organizarea unui sistem complet de securi
tate colectivă în Europa —1 ceea ce mi se 
pare cea mai bună soluție — sau un statuț 
de independență garantat de marile puteri 
șl care mi se pare a fi drumul cel mai 
scurt".

După declarația lui Pierre Cot a mai luat 
cuvîntul Villis Lațis, președintele Sovietu
lui Naționalităților al Sovietului Suprem al 
U.R.S.S. După cuvîntarea lui Villis Lațis, 
Kosambi (India) a dat citire declarației în 
legătură cu aniversarea împlinirii unui an 
de la proclamarea celor cinci principii ale 
coexistentei pașnice, cuprinse în declarația 
comună Nehru—-Ciu En-lai.

După aceasta a luat cuvîntul Cuellar (Co
lumbia), avocat, secretar al mișcării pentru 
pace din Columbia.

Ședința plenară de după amiază continuă 
pînă noaptea tîrziu, urmînd să mai ia cu
vîntul numeroși vorbitori. In cursul ace
leiași seri, președinții celor șapte comisii 
se vor întruni Intr-o ședință specială.

★
HELSINKI — Trimisul special Agerpres 

transmite:
La 27 iunie, d-na Sylvi Kekkonen, soția 

primului ministru al Finlandei, a oferit o re
cepție în cinstea delegației Republicii Popu
lare Chineze la Adunarea Mondială a Păcii. 
La recepție au luat parte membrii delega
ției, Cen Sin-jen, ambasadorul R.P. Chineze 
țn Finlanda, reprezentanți ai asociației 
„Finlanda-China". A participat de asemenea 
primul ministru al Finlandei Kekkonen.

Conducerea universității din capitala Fin
landei a organizat o recepție în cinstea cor
pului profesorilor universitari veniți la A-, 
dunarea Mondială a Păcii. Tot la 27 iunie 
Jaroslav Knobloch, secretar general al Or
ganizației Internaționale a Ziariștilor a or
ganizat o recepție în cinstea ziariștilor 
străini sosiți la Helsinki pentru a relata des
pre lucrările Adunării Mondiale a Păcii, 
precum și a reprezentanților presei finlan
deze.

rabilă din partea presei pe care o ridiculi
zam. Și într-adevăr toate ziarele burgheze 
au declarat într-un glas, dar cu multă abili
tate, că piesa ar fi îngrozitor de plictisi
toare și că la drept vorbind nici nu putea fi 
altfel.

Din nefericire pentru ei, cei ridiculizați 
au fost văzuți rîzînd, au fost văzuți rizind 
la repetiția generală, chiar dacă după aceea 
le-a pierit zîmbetul de pe buze.

Vă închipuiți deci, că ceea ce îmi dă o 
foarte mare satisfacție, este faptul că i-am 
obligat pe acești dușmani să rîdă de ei în
șiși într-o sală unde toată lumea Înțelegea 
limpede despre ce este vorba.

ÎNTREBARE: O ultimă întrebare: care 
sînt proiectele dvs. literare de viitor ?

RĂSPUNS: Socotesc că voi termina in 
anul ce vine un fel de autobiografie. Nu-î 
vorba însă de o autobiografie cuprinzînd 
amănunte personale sau intîmplări din via
ța mea intimă: aceasta nu interesează pe 
nimeni. Ceea ce găsesc interesant de po
vestit francezilor, este evoluția unui om care 
are astăzi 50 de ani, care s-a născut în 1905, 
adică In perioada dinainte de război, care a 
cunoscut două războaie și perioada dintre ele, 
care a cunoscut ocupația fascistă, rezistența 
și însfîrșit toată perioada dintre 1945-1955, 
încordarea internațională, apoi din nou 
speranțe și în ultima vreme mișcarea pentru 
pace și mersul spre ceea ce sper că va fi o 
destindere definitivă.

Cred că povestind despre un om pe care 
îl cunosc bine, eu fiind acela, ansam
blul evenimentelor care s-au succedat, In
fluențele pe care aceste evenimente le-au 
avut asupra unui om, lucrarea mea ar putea 
fi de interes general, deoarece ca mine 
sînt mulți francezi.

a avut ceva de obiectai. Nimenimeni nu
nu a constatat că se încearcă o împie
dicare a cuiva de a-și spune opinia fie 
la tribună, fie în declarațiile acordate 
vreunui ziarist sau corespondent de 
radio.

Furnizorii materialului informativ din 
,,Daily Telegraph", l-au putut asculta și 
pe democratul creștin italian Umberto 
Zappulli. venit Ca observator. El ar fi 
putut cita cuvintele acestea: „Dacă m-am 
hotărît să intervin este pentru că socot 
că a sosit timpul să frîngem vechile ba
riere și să pornim o discuție fructuoasă 
Intre toți cei care despărțiți unii de alții 
prin poziția lor ideologică și prin varia
tele credințe politice sînt totuși de a- 
cord să asigure pacea, să asigure unita
tea lumii, astăzi inexistentă".

Furnizorii ar fi putut cita aceste ( 
vinte. Ar fi putut s-o facă dacă ar 
voit Intr-adevăr să contribuie și ei 
„frlngerea vechilor bariere", așa cum 
exprimă, observatorul italian. Ei însă 
au făcut-o.

„Daily Telegraph" face tot posibilul 
mențină vechile bariere, să mențină în
cordarea în lume. Evenimentele de
monstrează însă că vocea păcii, a des
tinderii, este mult mai puternică decîi 
aceea a semănătorilor de diversiuni și 
uneori, acest lucru este recunoscut de ei 
fără să vrea chiar în unele dintre ma
terialele lor care, prin întreaga lor ori
entare stîrnesc legitima indignare a 
oricărui om cinstit.

L SARAȚEANU
Helsinki, 28 iunie 1955.
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Sosirea lui V. M. Molotav 
la New York

NEW YORK 28 (Agerpres). — TASS 
transmite'Ța 28 iunie V. M. Molotov, prim 
vice-președinte aFCbfrdfnuIui.de Miniștri și 
ministru al Afacerilor Externe al U.R.S.S., 
a sosit la New York, venind de la sesiunea 
jubiliară a O.N.U. care a avut loc la San 
Francisco.

—o— 
Delegațiile U.R.S.S., 

R.S.S. Ucrainene 
și R.S.S. Bieloruse au părăsit 

San Francisco
SAN FRANCISCO 28 (Agerpres). - 

TASS transmite: La 27 iunie delegația 
U.R.S.S. la sesiunea jubiliară a O.N.U. în 
frunte cu E. T. Fedorenko, locțiitor al mi
nistrului Afacerilor Externe al U.R.S.S. a 
părăsit pe calea aerului San Francisco, în- 
dreptîndu-se spre New York în drum spre 
Uniunea Sovietică.

Tot la 27 iunie, delegația R.S.S. Ucrai
nene, în frunte cu L. F. Palamarciuk, mi
nistrul Afacerilor Externe al RS.S. Ucrai
nene și delegația R.S.S. Bieloruse în frunte 
cu K. V. Kiselev, ministrul Afacerilor Ex
terne al R.S.S. Bieloruse au părăsit San 
Francisco, îndrepțîndu-se spre New York în 
drum spre Uniunea Sovietică.

—o--
Declarațiile lui Dulles

WASHINGTON 28 (Agerpres). - TASS 
transmite: La departamentul de stat al 
S.U.A. a avut loc marți o conferință de 
presă în cadrul . căreia secretarul de stat 
Dulles a răspuns Ia întrebările coresponden
ților în legătură cu recentele propuneri so
vietice cu privire la reducerea armamente-, 
lor.

După cum anunță agenția United Press, 
Dulles a declarat că în cazul că se va putea 
găsi un mijloc pentru a reduce povara 
înarmărilor, în Europa, limitarea reciprocă a 
armamentelor „va crea o oarecare spe
ranță". El a afirmat însă că aceste posibili
tăți nu ar putea fi traduse în fapt la apro
piata conferință de la Geneva a șefilor gu
vernelor celor patru puteri.

Răspunzînd la o altă întrebare, Dulles a 
declarat că S.U.A. nu exclud posibilitatea 
unor tratative bilaterale directe cu China în 
probleme care nu privesc nemijlocit „guver
nul din Formosa", în cazul cînd asemenea 
tratative nu vor însemna recunoașterea gu
vernului de la Pekin.

Răspunzînd la întrebările puse de cores
pondenți în chestiunea incidentului survenit 
în legătură cu un avion american tn re
giunea strîmtorii Bering, Dulles a declarat 
că regretă acest incident dar „că se în- 
doește că ar fi vorba de un act premeditat". 
Referindu-se la declarația sovietică în ches
tiunea incidentului, Dulles a spus: „Este 
cazul să sperăm că conferința de la Geneva 
poate să înceapă pornindu-se de la presupu
nerea că toți cei patru participanți la con
ferință doresc o pace trainică".

Dulles a declarat că o eroare în determi
narea poziției unui avion este oricînd posi
bilă. El a susținut însă că avionul nu ar fi 
violat frontierele aeriene sovietice.

„Măsuri de protecție" 
a președintelui Eisenhower 
la conferința de la Geneva
WASHINGTON 28 (Agerpres). — Revista 

americană „Newsweek" a publicat la 27 iu
nie următoarea notă :

_ GENEVA. Agenții serviciului secret ame
rican sosiți la Geneva pentru organizarea 
măsurilor de protecție a președintelui Eisen
hower au fost foarte surprinși de modul in
tim în care ziariștii occidentali și alții au 
putut să se apropie de Hrușciov și Bulga
nin în cursul vizitei lor în Iugoslavia. Mă
surile actuale prevăd ținerea ziariștilor co
muniști departe de Eisenhower in cu'su! 
conferinței celor patru mari la Geneva. Co
muniștii ar putea să folosească această mă
sură pentru o propagandă eficace, arată in 
înche-ere revista „Newsweek".

Situația din Vietnamul de sud
SAIGON 28 (Agerpres). — După luni de 

lupte grele, situația tn Vietnamul de sud ră- 
mrne la fel de încordată. Detașamentele sec
telor religioase continuă să dețină poziții 
importante în regiunile-muntoase ale țării.

Agenția United Press relatează că la 27 
iunie, 3.000; de soldați sud-yietnamezi spri
jiniți de avioane și unități ale mariftei gu
vernamentale au pornit un atac asupra for
tificațiilor armatei sectei religioase Hoa- 
Hao, în apropierea frontierei Cambodgiei.

Potrivit relatărilor sosite, această ofensivă 
este cea' mai puternică operațiune militară 
efectuată de Ngo Dinh Diem împotriva sec
telor religioase răsculate.

Crește lupta de eliberare 
națională în Filipine

MANILLA 28 (Agerpres). — Agenția dc 
presă relatează că în Filipine au fost sem
nalate noi acțiuni ale unităților armate ale 
forțelor de eliberare națională.

După cum anunță agenția Așsociated 
Press, președintele Filipinelor, Maggsaysay, 
inspăimlntat de creșterea acțiunilor armate 
ale partizanilor în numeroase regiuni ale 
țării, a hotărît trimiterea unor puternice de
tașamente de întărire în insulele Basilan și 
Thaisulu,

Ravagiile stupefiantelor 
la New York

New York este singurul oraș din lume care 
posedă un spital dedicat în întregime trata
mentului toxicomanilor minori. Numele iui 
este „Riverside Hospital"; el este întreținut 
cu ajutorul statului și constituie simbolul 
permanent al rușinii acestui oraș. Șeful 
Biroului federal al narcoticelor a anunțat 
recent că numai la New York numărul toxi
comanilor de toate vîrstele este de 9000, dar 
reprezentanți ai serviciilor sociale afirmă că 
numărul acesta este de 10 ori mai mare.

Comunicatul iugoslav cu privire la invitația adresată 
președintelui Tito de a vizita U.R.S.S.

BELGRAD 28 (Agerpres). — TASS trans
mite : După cum transmite agenția Iugo- 
press, din cercuri bine informate s-a aflat că 
cu prilejul recentelor tratative iugoslavo- 
sovietice, reprezentanții Uniunii Sovietice

Răspunsurile secretarului de stat pentru Afacerile Externe al iugoslaviei 
la întrebările unui comentator al unei societăți americane 

de radiodifuziune
SAN FRANCISCO 28 (Agerpres). — Cocea 

Popovici, secretar de stat pentru Afacerile 
Externe al Iugoslaviei, a consimțit să răs
pundă la mai multe întrebări care i-au fost 
puse de William Winter, comentator al so
cietății „American Broadcasting Company".

Fiind întrebat dacă se presupune vreo 
schimbare în politica externă a Iugoslaviei în 
urma vizitării Iugoslaviei de către reprezen
tanții sovietici, secretarul de stat pentru Afa
cerile Externe al Iugoslaviei a răspuns :

Nu este nevoie de nici o schimbare. In 
ceea ce ne privește pe noi, conferința de la 
Belgrad a constituit o traducere în viață a 
principiilor politicii noastre externe îndrepta
te spre întărirea păcii și a bunelor relații cu 
toate țările care doresc și ele aceasta. Trata
tivele sovieto-iugoslave precum și declarația 
finală au fost incontestabil o contribuție im
portantă la cauza întăririi păcii generale.

La întrebarea referitoare la situația țări
lor din Europa răsăriteană, Cocea Popovici 
a răspuns:

Cred că dezvoltarea internă a statelor din 
Europa răsăriteană, ca și a tuturor celor
lalte state este și trebuie să fie o problemă 
a lor internă.

In continuare comentatorul american a 
întrebat: După părerea generală, politica 
sovietică este îndreptată spre crearea unor, 
state neutre în Europa centrală. Se așteaptă 
să se propună cancelarului Adenauer, atunci 
cînd acesta va sosi la Moscova, neutrali
zarea în schimbul reunificării Germaniei. 
Nu se va simți oare Iugoslavia mai puțin în 
siguranță dacă o asemenea propunere va fi 
acceptată și trupele americane vor fi invi
tate să părăsească teritoriul Germaniei ?

Comunicatul cu privire la tratativele de la Belgrad 
ale reprezentanților Iugoslaviei, S. U. A., 

Angliei și Franței
BELGRAD 28 (Agerpres). — TASS trans

mite: După cum comunica agenția Taniuș, 
în cursul zilei de 28 iunie s-a dat publici
tății la Belgrad următorul comunicat oficial 
cu privire la tratativele care au avut loc în
tre reprezentanții Iugoslaviei, S.U.A., An
gliei și Franței:

„De la 24 la 27 iunie au avut loc trata
tive între secretarul de stat adjunct pentru 
Afacerile Externe al Iugoslaviei, Prița, și 
ambasadorii S.U.A., Regatului Unit și Fran
ței, cu privire la situația internațională ge
nerală și la problemele relațiilor directe.

Aceste tratative au constituit un nou pas 
în cadrul consultărilor individuale sau co
lective care au avut loc între reprezen
tanții guvernelor celor trei puteri occiden
tale și guvernul Iugoslaviei.

Schimbul de păreri care s-a desfășurat în
tr-o atmosferă de cordialitate și încredere 
reciprocă a confirmat că între guvernele ce
lor patru state există un înalt grad de înțe
legere în abordarea diferitelor probleme in
ternaționale luate în discuție în cadrul tra
tativelor. Aceste tratative capătă o deose
bită însemnătate date fiind evenimentele in
ternaționale favorabile care s-au produs în 
ultima vreme. Guvernele celor patru state 
s-au înțeles ca reglementarea problemelor

In c î t e v i
• La 28 iunie a sosit la Pekin Vladimir 

Popovici, primul ambasador extraordinar și 
plenipotențiar al R.P.F. Iugoslavia în R. P. 
Chineză. (China Nouă).

• Conducerea partidului democrat-creștin 
anunță că Umberto Zappulli, membru al co
mitetului executiv al grupurilor de tineret 
al acestui partid a fost înlăturat dintr-o se
rie de funcțiuni pe care le deținea în cadrul 
partidului, pentru faptul că participă la 
Adunarea Mondială a Păcii de la Helsinki. 
La 26 iunie Zappulli a rostit o cuvîntare 
în cadrul Adunării. (TASS).

• In ședința din 28 iunie a continuat 
schimbul de păreri între reprezentantul 
U.R.S.S., I. A. Malik și reprezentantul Ja
poniei, Siuniți Mațumoto cu privire la nor
malizarea relațiilor sovietojaponețe. Urmă
toarea ședință a fost fixată pentru 5 iulie. 
(TASS).
• Senatorul republican William F. Know- 

land, reprezentantul celor mai agresive 
cercuri din conducerea Statelor Unite și 
conducătorul faimoasei „China Labby" care 
sprijină pe gomindaniști, și-a exprimat do
rința ca Senatul american care a respins 
rezoluția propusă de McCarthy, prin care 
acesta cerea ca președintele Eisenhower să 
pună în discuți# la conferința de la Ge
neva așa-zisa chestiune a (ărilor răsăritene, 
să ia în discuție o nouă rezoluție în acest 
sens. (Agerpres).

• O puternică furtună însoțită de grin
dină s-a abătut la 27 iunie asupra mai mul
tor comune din provincia Lombardia (nordul 
Italiei), distrugînd In întregime recolta. Pa
gubele sînt evaluate la peste 500.000.000 de 
lire. (France Presse j.

S P E C T
TEATRE : Teatrul de Operă și Balet al R.P.R., 

19.30: Rigoletto; Național „I. L. Caragîale44 (sala 
Comedia), 19.30; Doamna nevăzută; Național „I. 
L. Caragîale44 (grădina Boema), 20.00; Gaițele; 
Municipal — 19.30: Ochiul babei; Tineretului — 
19.00; David Copperfield; Ansamblul de Estradă al 
R.P.R. (calea Victoriei 174) 20.00 ; Cer cuvîntul I; 
Teatrul de vară „I. V. Stalin44 20.00: Visele se 
împlinesc; Teatrul de vară „23 August44 20.30; 
Spectacolul secției culturale a raionului Tudor 
Vladimirescu: Echipa artistică a C.C.A. (calea Vic
toriei 117—119) 20.00: Din toată inima; Circul de 
Stat — 20.00: Primăvaia la circ.

CINEMATOGRAFE; Patria, I. C. Frimu: Cam- 
pionul lumii; Republica, Elena Pavel, Unirea, N. 
Bălcescu : Vînătorul de mare; Magheru, Gh. Doja : 
Fiul pădurarului; Fillmon Sîrbu, București, Gră
dina Progres; Fridolin; Înfrățirea între popoare, 
Libertății, Lumina, Popular: Moștenire însîngera- 
tă; Maxim Gorki: Un ciclu de filme pentru tine
ret; Primul zbor; Timpuri Noi: Sporirea număru
lui păsărilor; Știință și tehnică Nr. 55/1954; Ari 
ciul răutăcios; Victoria sportivelor sovietice; 
Victoria: Frumusețea diavolului; Tineretului: Inima 
noastră; Al. Popov; Ivan cel Groaznic; 8 Martie, 
Flacăra: Umberto D.; Vasile Roaită; Merele de 
aur; Cultural; Neamul Jurbinilor; C. David: Stile
tul; Al. Sahia, Arta, 1 Mai: Mandy; T. Vladimi
rescu: Cei trei mușchetari; Munca; Dama cu ■ca
melii; Miorița, Iile Pintllie: Un om teribil; Mo
șilor; Intr-un port îndepărtat; 23 August: Imblîn- 
zitparea de. tigri; Donca Simo, Volga: Misterele 
din Ăla to Grosso; M. Eminescu: Submarinul 323; 
8 Mai; Libelula, Pe drumul libertății; Rahova: 

au invitat pe președintele republicii Iosip 
Broz-Tito să viziteze Uniunea Sovietică.

Din aceleași cercuri s-a aflat că președin
tele Tito a acceptat această invitație.

La aceasta secretarul de stat pentru Afa
cerile Externe al Iugoslaviei a răspuns: 
Prefer să comentez politica propriei mele 
țări și nu politica altor țări, îndeosebi ca 
răspuns la această întrebare ipotetică. Nu 
găsesc însă că această propunere ipotetică 
poate fi acceptată și cu atît mai puțin că un 
asemenea plan poate fi realizat. După pă
rerea noastră însă atît Iugoslavia cît și alte 
țări se vor simți în mai mare siguranță 
atunci cînd datorită eforturilor reciproce, 
relațiile dintre țări se vor îmbunătăți și 
pacea va fi garantată.

La întrebarea dacă Iugoslavia este o țară 
comunistă, Cocea Popovici a răspuns: Cred 
că în prezent toată lumea trebuie să știe ce 
fel de țară este Iugoslavia. Dar, întrucît mi-ați 
pus această întrebare sînt gata să vă răs
pund. Iugoslavia este o țară independentă, 
ea este membră cu drepturi' egale a Organi
zației Națiunilor Unite. Poporul ei a hotă
rît din propria lui voință, întrucît acesta 
este un drept al lui, să o dezvolte ca țară 
socialistă șl, dacă doriți ca țară comunistă, 
și o face așa cum crede el de cuviință. Aici 
aș’ vrea să adaug că noi nu înclinăm să 
împărțim regimurile și într-o și mai mică 
măsură țările, de pildă în țări capitaliste și 
comuniste. O asemenea clasificare simplistă, 
cu ajutorul unor etichete cărora oameni di
feriți le atribuie importanță diferită, nu ad
mite o interpretare sau o caracterizare justă 
a tuturor complexităților și deosebirilor din
tre sistemele sociale existente în lume. Noi 
nu împărtășim acest mod de a aborda ches
tiunea dacă el înseamnă că coexistența paș
nică și colaborarea cu caracter trainic sînt 
cu neputință între ele.

nerezolvate să se facă prin mijloace pașnice 
și pe calea unor tratative bazate pe deplina 
respectare și recunoaștere a drepturilor tutu
ror țărilor la independență, egalitate, auto
apărare și securitate colectivă în conformi
tate cu Carta Organizației Națiunilor Unite. 
Ca și înainte, ele vor depune toate eforturile 
pentru a contribui la o asemenea rezolvare 
a problemelor.

Guvernele celor patru state își exprimă fer
ma convingere că existența unei Iugoslavii 
puternice și independente și colaborarea pe 
viitor între ele în condițiile unei depline 
egalități vor contribui la pace și stabilitate. 
Ele consideră că colaborarea rodnică care 
se. dezvoltă în toate domeniile alianței balca
nice constituie de asemenea o contribuție 
importantă la cauza păcii și stabilității în 
această parte a globului pămîntesc.

Ele consideră că această metodă a schim
bului de păreri poate contribui la realizarea 
unei și mai mari înțelegeri reciproce între 
ele și poate contribui de asemenea la îmbu
nătățirea continuă a situației internaționale 
generale și la cauza păcii în întreaga lume.

Ele sînt convinse că bunele relații care 
s-au stabilit între ele în ultimii ani în atît 
de multe domenii se vor menține și vor că
păta o nouă dezvoltare".

i rînduri
• Primul ministru al Pakistanului, Mo

hammed Aii. a comunicat reprezentanților 
presei că în Pakistan se va forma un gu
vern de coaliție al Ligii musulmane și 
Frontului Unit al Pakistanului de est sub 
conducerea lui Fazlul Huq. (ChinaNouă).

• Luînd cuvîntul la Philadelphia, sena
torul Warren Magnusen (statul Washing
ton) a declarat: „Pacea est# cea mai im
portantă problemă... nu putem agita bomba 
atomică și cu hidrogen în fața lumii și a- 
menința cu „represalii masive" pe cei care 
nu sînt de acord cu noi. Aceleași „represalii 
masive" se vor abate asupra acelora care 
vor recurge pentru prima oară la ele. 
( Agerpres)

• In urma unei ședințe a consiliului per
manent al N.A.T.O. (uniunea Atlanticului de 
nord), care a avut loc la Paris la 27 iunie, 
a fost dat publicității un comunicat care a- 
nunță că la 16 iulie va avea loc o sesiune 
a consiliului N.A.T.O. „Această sesiune — 
transmite agenția France Presse — va da 
posibilitatea miniștrilor afacerilor externe ai 
S.U.A., Angliei și Franței să aibă un schimb 
de vederi cu colegii lor din N.A.T.O. înain
tea conferinței de la Geneva". (France 
Presse).

• La 28 iunie au părăsit Moscova ple- 
cind pe calea aerului spre Belgrad, artiștii 
Republicii Populare Federative Iugoslavia, 
Vilma Bukoveț, solistă a Operei Populare 
din Ljubljana, Alexandar Marinkoviai și 
Miroslav Ciangalovici, soliști ai Teatrului 
Popular din Belgrad și pianistul Marian 
Lipovșek profesor la Academia de Muzică 
din Ljubljana. (TASS).
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A C O L E
Conștiința; Gh. Coșbuc: Eu șt bunicul; Olga Ban
de: Astă-seară se va termina totul; Aurel Vlaicu; 
A fost odată un împărat.

„LOTO-CENTRAL" i
Comisia centrală de validare a stabilit 

pentru tragerea LOTO-CENTRAL din 24 
iunie a.c., următoarele premii:

La categoria I, 1 premiu de 40.905 lei 
■plus 16 premii sfert. La categoria II 20 
premii a 7.114 lei fiecare, plus 35 premii sfert. 
La categoria III 29 premii a 4.351 lei fie
care plus 72 premii sfert. La categoria IV 
71 premii a 2.092 lei fiecare, plus 107 premii 
sfert. La categoria V 140 premii a 1.035 lei 
fiecare, plus 230 premii sfert. La categoria VI 
159 premii a 940 lei fiecare, plus 234 premii 
sfert. La categoria VII 225 premii a 644 lei 
fiecare, plus 369 premii sfert.

La premiul special A : 1 premiu de 35.350 
lei plus 2 premii sfert. La premiul special 
B : 3 premii a 13.256 lei fiecare, plus 4 pre
mii sfert. La premiul special C: 4 premii 
sfert a lei 13.256 liecare.

Tragerea viitoare are loc vineri 1 iulie a.c. 
în orașul Craiova.
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